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Türkiye'nin, uluslararası
doğrudan yatırım paza-
rındaki potansiyelini ha-
rekete geçirmek amacıy-
la küresel tedarik zinciri
alanlarında adımlar atı-
lacak. Dünya ticaretinde
yaşanan ekonomik ge-
lişmeler göz önünde bu-
lundurularak Türkiye'nin

taraf olduğu ikili ve çok
taraflı anlaşmaların
(Gümrük Birliği, serbest
ticaret anlaşmaları, çifte
vergilendirmeyi önleme
anlaşmaları vb.) güncel-
lenmesine ve yeni anlaş-
maların hayata geçiril-
mesine yönelik çalışmalar
yürütülecek. » Sayfa 6’da

Aile ve Sosyal Hizmetler
Bakanı Mahinur Özde-
mir Göktaş, "İsrail, Gaz-
ze'de işlediği soykırımın
üstünü kapatamayacak
ve er ya da geç  insanlık
dışı vahşetin hesabını
adalet önünde verecek."
dedi. Göktaş, şöyle de-
vam etti: “Filistin'den
Yemen'e, Libya'dan Uk-
rayna'ya kadar derin
krizlerin yaşandığı her

bölgede her daim maz-
lumun ve mağdurun sesi
oldu. Kudüs'ü savunma-
nın insanlığı savunmak,
barışı savunmak, farklı
inançlara saygıyı savun-
mak oldu. Filistin davası
bizim öz meselemiz, Fi-
listinliler can kardeşimiz-
dir. 75 yıldır işgal altında
olan Filistin, bütün dün-
yanın gözü önünde yağ-
malanıyor.” » Sayfa 7’de

İsrail ordusunun Gaz-
ze Şeridi'ne 7 Ekim
2023'ten bu yana dü-
zenlediği saldırılarda
hayatını kaybedenlerin
sayısı 39 bin 550'ye
yükseldi. Açıklamada,
İsrail ordusunun son
24 saatte Gazze'nin
çeşitli yerlerine dü-
zenlediği saldırılarda
3 katliam gerçekleş-
tirdiği, saldırılarda 31

Filistinlinin daha ha-
yatını kaybettiği, 62
Filistinlinin yaralandığı
belirtildi. İsrail'in 7
Ekim'den bu yana Gaz-
ze Şeridi'ne düzenle-
diği saldırılarda yaşa-
mını yitirenlerin sayı-
sının 39 bin 550'ye çık-
tığı aktarılan açıklama-
da, yaralı sayısının 91
bin 280'e yükseldiği kay-
dedildi. » Sayfa 10’da

çişleri Bakanı Ali Yerli-
kaya, sosyal medya he-
sabından yaptığı payla-

şımda, uluslararası uyuşturucu
trafiğine ve zehir tacirlerine asla
geçit vermeyeceklerini vurguladı.
Operasyona ilişkin görüntüleri de
paylaşan Yerlikaya, "İstanbul ve
Yalova'da düzenlenen Narkoçelik
30 operasyonlarında İran’dan ül-
kemize nakledildiği tespit edilen
1 ton 549 kilogram metamfetamin
ele geçirildi. Operasyonlarda zehir
taciri ve imalatçısı 8 şüpheli ya-
kalandı. Ülkemizi ulusal ve ulus-
lararası zehir tacirlerinden temiz-
lemeye kararlıyız. Ülkemizin dört
bir yanında zehir tacirlerine karşı
operasyonlarımız devam edecek."
ifadelerini kullandı.

Bakan Yerlikaya, Büyükçek-
mece Cumhuriyet Başsavcılığının
koordinesinde, İstanbul İl Em-
niyet Müdürlüğü Narkotik Suç-
larla Mücadele Şube Müdürlüğü,
Yalova İl Emniyet Müdürlüğü ve
Yalova İl Jandarma Komutanlı-
ğınca yapılan çalışmalar sonucu
organize suç örgütü tarafından

İran'dan "emdirme" yöntemiyle
Türkiye'ye yollanan uyarıcı mad-
deleri ayrıştırma ve imal etmekle
görevli uzman şahısların İran'dan
İstanbul'a gönderildiği, uyuştu-
rucu ve uyarıcı maddeleri, Yalo-
va'daki ayrıştırma ve çoğaltım
merkezi olarak kullanılan çiftlik

evine yerleştirerek uyarıcı madde
üretimine başlandığının tespit
edildiğini belirtti.

Bakan Yerlikaya, şunları kay-
detti: "İstanbul'da 8 farklı adrese
düzenlenen operasyonda 240 ki-
logram metamfetamin ele geçi-
rildi. Yalova İl Emniyet Müdürlüğü

ve İl Jandarma Komutanlığının
desteğiyle Yalova'nın Altınova il-
çesinde 2 farklı adrese düzenlenen
operasyonda 1 ton 259 kilogram
sıvı halde metamfetamin, 50 ki-
logram kristal halde metamfeta-
min ve 77 kilogram ara kimyasal
madde ele geçirildi." » Sayfa 8’de

İ

İstanbul ve Yalova'da düzenlenen "NARKOÇELİK-30" operasyonlarında: İran'dan ülkemize nakledildiği tespit edi-
len 1 ton 549 kilogram metamfetamin ele geçirildi. Operasyonlarda zehir taciri ve imalatçısı 8 şüpheli yakalandı.

A Milli Kadın Voleybol Takımı, Paris
2024 Olimpiyat Oyunları C Gru-
bu'ndaki son maçını bugün İtalya
ile oynayacak. Paris'teki South Paris
Arena'da oynanacak mücadele, TSİ
10.00'da başlayacak. » Sayfa 11’de

Esenler Belediyesi yaz
okulu minikleri çok çeşitli
eğitimlerin sunulmasıyla
dolu dolu bir yaz geçiri-
yor.  Limonata yapımın-
dan uçurtma şenliğine,

piknikten acil durum eği-
timine kadar birçok farklı
alanda çok yönlü eği-
timlerle hem eğlence
hem de eğitim birarada
veriliyor. » Sayfa 4’te

Sahte güneş gözlükleri
göz sağlığını tehdit ediyor

Ittıfak

Altıntepe Kızılay Tıp Merkezi Göz
Sağlığı ve Hastalıkları Uzmanı Op.
Dr. Alper Aras, yaz aylarında göz sağ-
lığını korumak için şık ve trend olan
güneş gözlüklerinin değil, aynı zamanda
kaliteli ve koruyucu gözlüklerin seçil-
mesi gerektiğini belirtti. » Sayfa 2’de
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Esenler yaz okullarında çok yönlü eğitim“Filenin Sultanları”İtalya ile karşılaşacak

MÜZEYYEN HÜLYA GÜNAY’IN RÖPORTAJI 12’DE

Türkiye’nin küresel değer zincirlerindeki
konumunun güçlendirilmesi hedefleniyor

Megakent İstanbul’a su sağla-
yan barajların su miktarı yüzde
57 seviyesine kadar geriledi.
Alibey Barajı’nın doluluk oranı
İstanbul’daki en düşük seviye
olan yüzde 26 seviyelerine ka-
dar geriledi. Kuraklık nedeniyle
Mağlova ve Güzelce su kemer-
leri tamamen gün yüzüne çıktı.
Havadan çekilen Alibey Barajı
üzerinde tamimiyle ortaya çı-
kan Mağlova Kemeri gölgesin-
de vatandaşların piknik yap-
ması ilginç görüntüler oluş-
turdu. Kış aylarında sular al-
tında olan kısımları kuruyan
gölün birçok bölgesinde va-

tandaşlar arabayla gezdiği çe-
kilen görüntülere yansıdı.
Uzmanlardan su tüketimi
konusunda uyarı

Uzmanlar, yaz aylarında aşırı
su tüketiminin barajlardaki su se-
viyesinde hızla azalma nedenleri
arasında olduğunu, bu nedenle
tasarruf konusunda vatandaşların
dikkatli olmaları konusunda uya-
rılarda bulundu. Son verilere göre
İstanbul barajlarında doluluk oran-
ları ise şöyle, Ömerli Barajı yüzde
62 doluluk oranına sahipken, Ter-
kos Barajı yüzde 72 ile en yüksek
doluluk oranına sahip. » Sayfa 3’te

1,5 ton metamfetamin ele geçirildi
İsrail’in 302 gündür saldırılarını sürdürdüğü
Gazze’de can kaybı 39 bin 550’ye çıktı

EMNİYETTEN ZEHİR TACİRLERİNE “NARKOÇELİK” DARBESİ

Türkiye Esnaf ve Sanatkarları Kon-
federasyonu (TESK) Genel Başkanı
Bendevi Palandöken, “Yaz ayında
doğalgaza zam geldi. Bundan son-
raki süreçte elektrik, doğalgaz, pet-
rol gibi ürünlere zam yapıldıkça
enflasyon muhakkak artar” dedi.
Türkiye Esnaf ve Sanatkarları Kon-
federasyonu (TESK) Genel Başkanı
Bendevi Palandöken, artan zam

oranları ve zamların enflasyona et-
kisine ilişkin basın açıklamasında
bulundu. Palandöken, fiyatların
düşmesi ve zamların önüne geçil-
mesi içinse üretim miktarının art-
ması gerektiğine dikkati çekti. Pa-
landöken, Türkiye’nin en önemli
sorununun yüksek enflasyonun an-
cak üretimin artması ile mümkün
olacağını söyledi. » Sayfa 6’da

Dünyada kuruluşlar varlık-
larını korumak ve uzun
ömürlü olmak için, birbirle-
riyle alışveriş yaparlar. Bütün
ülkelerin kuruluşları ya üre-
ticiler ya da tüketiciler olarak,
birbirlerine bağımlıdırlar.

ERSİN NAZİF GÜRDOĞAN » 8’de 

Ekonomi dünyasında
kazandırmayanlar kazanamazlar

“Zam yapıldıkça enflasyon artar”

Kültür Tarihçisi Yazar Dursun
Gürlek: “Bu şehrin ağlayanı
dahi bahtiyardır. İstanbul mü-
barek bir şehirdir, ne mutlu
bize ki böyle mübarek bir şe-
hirde yaşamanın manevi zev-
kini tadıyoruz” dedi.  Kültür
tarihçisi, yazar Dursun Gürlek
ile çocukluk yıllarından baş-

ladık, okuma tutkusunu, tesi-
rinde kaldığı hocalarını, genç-
lere tavsiyelerini konuştuk. Bir
İstanbul beyefendisi olan Kıy-
metli Dursun Gürlek hocamız
ile öznesinde tarih, edebiyat,
kültür ve tabii ki İstanbul olan
röportajımızı siz değerli okur-
larımızın ilgilerine sunuyoruz: 

Dursun Gürlek: “Osmanlı
medeniyeti aynı zamanda
bir kitap medeniyetidir”

Bakan Göktaş: İsrail, Gazze’de işlediği
soykırımın üstünü kapatamayacak

İstanbul’da kuruyan barajlar piknik alanı oldu
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ASahte güneş gözlükleri göz
sağlığını tehdit ediyor
Göz doktorları, ultraviyole
(UV) ışınlarının gözlere zarar
verebileceğine ve uzun va-
dede katarakt, retina sorunları
gibi ciddi göz hastalıklarına
yol açabileceğine dikkati çe-
kiyor. Güneş gözlükleri ise
UV ışınlarına karşı koruma
sağlıyor. Ancak güneş gözlüğü
seçiminde kaliteye özen gös-
terilmesi gerekiyor. Sahte ve
düşük kaliteli gözlüklerin göz
sağlığı üzerinde olumsuz et-
kilere neden olabileceği be-
lirtiliyor. Sahte gözlükler ge-
nellikle UV koruma özelliği
taşımadıkları için gözleri za-
rarlı ışınlardan yeterince ko-
ruyamıyor. Bu tür ürünler pi-
yasada yaygın bir şekilde sa-
tılırken, orijinal ürünleri tercih
etmek ve güvenilir satıcılardan
alışveriş yapmak önem taşıyor.
Göz Sağlığı ve Hastalıkları
Uzmanı Op. Dr. Alper Aras,
güneş gözlüğünde dikkat edil-
mesi gerekenleri AA mu-
habirine anlattı. Gü-
neşin yüzde 98
oranında UVA
ve UVB ışınla-
rına sahip ol-
duğunu kay-
deden Aras,
bu ışınların
zararlı etki-
sinden koru-
nabilmek için
gözlüklerde
UV filtresinin
bulunması gerek-
tiğini söyledi. Gözlük
alırken çok koyu renklerin
tercih edilmemesini öneren
Aras, koyu renk gözlüklerin
ışığın düştüğü ortamlarda
göze fazla ışık gelmesine ve
göz bebeğinin büyümesine
neden olduğunu, bu durumda

da gözün fazla ve zararlı ışık
aldığını belirtti. Çerçeve olarak
geniş bir gözlük alınmasını
tavsiye eden Aras, "Yanlardan,
etraftan da güneş gözlüğünün
etkisini azaltmamak lazım.
Günümüzde çok güneş göz-
lüğü satılıyor, bakkallarda,
marketlerde bile satılıyor. Bu
gözlükler güvendiğimiz, bili-
nen optikçilerden alınmalı.
Fiyatı da önemli ama üstünde
UV filtresi var mı, polarizasyon
özelliği var mı, bunlar daha
önemli. Markadan ziyade göz-
lüğün UV korumalı, çok koyu
olmayan, sarı ve yeşil tonlarını
tavsiye ediyoruz. Çok siyah
gözlükler deniz kenarında
daha çok işe yarıyor ama nor-
mal, araba kullanırken, dışa-
rıda yürürken veya AVM'de
dolaşırken zararlı oluyor."
dedi. Gözlüklerin günlük te-
mizlenmesi ve kullanılmadı-
ğında kutusunda tutulması
gerektiğini ifade eden Aras,

"Güneş gözlüklerini dı-
şarıda kullandığımız

için enfeksiyon,
mikrop barındıra-
biliyor. Özel göz-
lük temizleme
bezleriyle temiz-
lemek çok
önemli. Ilık sa-
bunlu suyla
camlar yıkanabi-

lir. Çünkü cam ka-
litesi kötü olduğu,

bozulduğu, kirlendiği
zaman da gözümüze za-

rarlı ışınlar gelebiliyor. Onun
dışında bazı optikçilerde özel
temizlik, derin temizlik de
yapılıyor. Günlük olarak ak-
şam gözlüğümüzü temizler-
sek bu bize yeterli gelir." diye
konuştu.  lİSTANBUL-AA

Anne sütü bebeklerin
ilk ve en önemli aşısı
Başkent Üniversitesi Adana Dr.
Turgut Noyan Uygulama ve Araş-
tırma Merkezi, Yeni Doğan Bilim
Dalı Emzirme Hemşiresi Kübra
Nur Çakar, anne sütünün be-
bekler için yeri doldurulamaz
bir besin kaynağı olduğunu vur-
gulayarak, 1-7 Ağustos Emzirme
Haftası dolayısıyla anne sütü ve
emzirmenin önemine dikkat çek-
mek amacıyla açıklamalarda bu-
lundu. Hemşire Kübra Nur Çakar,
ilk altı ay boyunca bebeklerin
sadece anne sütü ile beslenme-
sinin önerildiğini kaydederek,
“Altı aydan sonra ise ek ve güve-
nilir gıdalarla birlikte emzirmenin
iki yaş ve üzerine kadar devam
etmesi önerilir. Anne sütünün
bebekler için sağladığı faydalar
saymakla bitmez. Kolostrum adı
verilen ilk süt, bebeğin ilk aşısı
niteliğindedir ve bağışıklık sis-
temini güçlendirir ve hastalıklara
karşı koruma sağlar. Anne sütü,
bebeklerin beyin ve zekâ gelişi-
mini destekler. Emzirme süreci,
anne ve bebek arasında ten tene
temas sağladığından, aralarındaki
bağı güçlendirir. Anneler için de
birçok faydası bulunmaktadır;
emzirme, meme ve yumurtalık
kanserine karşı koruma sağlar,
doğum sonrası rahmin eski haline
dönmesine yardımcı olur ve an-
nenin doğum öncesi ideal kilo-

suna geri dönmesini destekler”
diye konuştu. Doğru emzirme
tekniklerinin bebeğin yeterli süt
almasını ve emzirme sürecinin
anne için de rahat olmasını sağ-
ladığını söyleyen Çakar, “Bebeğin
doğru pozisyonda olması, anne-
nin dik durması ve bebeğin ba-
şının ve vücudunun anneye doğ-
ru dönük olması gerekmektedir.
Bebeğin ağzı açık olmalı, önce
göğüs ucunu ve ardından areola
adı verilen kahverengi kısmı ağ-
zına alarak aktif bir emme ger-
çekleştirmelidir. Bebek, günde
6-8 kez idrara çıkıyorsa, bu be-
beğin yeterli miktarda süt aldığını
gösterir. Anne sütü, oda sıcaklı-
ğında 4 saat, buzdolabında 4
gün ve derin dondurucuda 6 ay
saklanabilir. Süt saklanırken kap
veya poşetin üzerine tarih, gün
ve gece ya da gündüz yazılması
önemlidir” dedi. Hemşire Çakar,
“Bebek dostu hastane olarak Baş-
kent Üniversitesi Adana Dr. Tur-
gut Noyan Uygulama ve Araş-
tırma Merkezi’nde tüm anne ve
anne adaylarına emzirmenin ve
anne sütünün önemini vurgula-
maktayız ve bu konuda bilin-
çlendirme faaliyetleri yürütmek-
teyiz. Sağlıklı nesiller yetiştirmek
için anne sütünün önemini her
fırsatta dile getirilmekteyiz” şek-
linde konuştu. lADANA-İHA

Memişoğlu: “Dünyaya örnek olabilecek
bir sistem, kıymetini bilmemiz lazım”
İstanbul İl Sağlık Müdürü iken
Sağlık Bakanlığı’na atanan Prof. Dr.
Kemal Memişoğlu, İstanbul İl Sağlık
Müdürlüğü'ne atanan Doç. Dr. Ab-
dullah Emre Güner’e görevi dü-
zenlenen törenle devretti. Müdür-
lüğün Fatih’teki binasında gerçek-
leşen törene, Bakan Memişoğlu ile
Doç. Dr. Güner’in yanı sıra İstanbul
İl Sağlık Müdürlüğü yetkilileri ka-
tıldı. Törende konuşan Bakan Me-
mişoğlu, 8 yıllık müdürlük süreci
ve sağlık sistemine ilişkin açıkla-
malarda bulundu. Ardından Bakan
Memişoğlu ve Doç. Dr. Güner bir-
birlerine çiçek takdim ederek başarı
dileklerini iletti. Doç. Dr. Güner,
Bakan Memişoğlu’na Ayasofya-i Ke-
bir Cami-i Şerifi‘nin yer aldığı bir
tablo da hediye etti. İstanbul İl
Sağlık Müdürlüğü görevi sürecine
ilişkin konuşan Sağlık Bakanı Prof.
Dr. Kemal Memişoğlu, “Milletimize
hizmet etmek için Sağlık Bakanı
olarak görevi devraldık. İstanbul İl
Sağlık Müdürlüğü’nü Emre karde-
şime devrediyoruz. Dünyada her
makamın sonu var, bunu bilmemiz
lazım, maalesef dünyada şu anda
bir vahşet yaşanıyor. İstanbul gibi
medeniyetimizin başşehrinin sağ-
lığıyla ilgili bütün sorumluluğu al-
mak gerçekten zor bir görev gibi
gelmişti başta ekip arkadaşlarımla
hep beraber 8 sene bizim açımızdan
gerçekten başarılı bir dönem oldu.
Büyüklerimiz de zaten bunu takdir
ettiler. Baktığınız zaman bu 8 senede
sağlıkla ilgili çok şey yaşadık. Yıl-

başında Reina saldırısı oldu, bina
yıkılmasından uçak kazasına, yan-
gınından salgına, depremine kadar
8 sene boyunca çok şey yaşadık.
Özellikle covid’de dünyaya örnek
olacak bir mücadele sergilendi. Her-
kes müthiş bir kahramanlık örneği
gösterdi, onlara minnetlerimi arz
ediyorum. Bu ülkenin sağlık sektörü,
çalışanı, alt yapısı dünyaya örnek
olabilecek bir sistem, onun için bu-
nun kıymetini bilmemiz lazım. Daha
da geliştirmemiz lazım, biz onun
için çabalayacağız” şeklinde konuştu.
Kahramanmaraş merkezli deprem-
ler sonrası İstanbul’dan bölgeye
yönelik hızlı bir çalışma yapıldığını
aktaran Bakan Memişoğlu, “6 Şubat
sabahı ilk ekiplerimizi uçakla gön-
derdik, binlerce doktor, sağlık ça-
lışanı İstanbul Havalimanı’nda böl-
geye gitmek için bizden talimat ve
görevlendirme beklediler. Başka
hiçbir ülkenin sağlıkçılarının bu
kadar özveriyle deprem bölgesine
koştuğunu sanmıyorum. En çok
eleştiri; 'Bizi niye göndermiyorsu-
nuz' oldu. 28 tane, en küçüğü 300
yataklı hastane bu 8 yılda hizmete
sunuldu. Bunların 8 tanesi sadece
covid ile mücadele ederken açıldı,
Başakşehir Çam ve Sakura’sından
Okmeydanı’na. Çok zor günler ya-
şadık, çok güzel günler yaşadık
ama hep ekip olmayı bildik. İnşallah
Bakanlık’ta da bu şekilde hareket
edeceğiz. İyilikle çalışarak, üreterek
başarı elde etmeye çalışıyoruz.”
dedi. lİSTANBUL-İHA

odern tıbbın en
karmaşık bulma-
calarından biri

olan Alzheimer, beyin hücre-
lerinin zamanla ölmesine ne-
den olan ve genellikle yaşla
birlikte ortaya çıkan bir nöro-
dejeneratif hastalıktır. 1906’da
Dr. Alois Alzheimer tarafından
tanımlanan hastalık; hafif unut-
kanlıklarla başlıyor ancak za-
manla günlük yaşam aktivite-
lerini zorlaştıracak seviyeye
kadar ilerliyor. İlk dönemle-
rinde, günlük aktivitelerde
zorluk çekilmesine ne-
den olan alzheimer;
ilerledikçe karar
verme, sosyal ve
iş hayatından
uzaklaşma, kişi-
lik değişiklikleri
gibi daha ciddi
semptomlara yol
açabiliyor. Kap-
samlı bir tıbbi de-
ğerlendirme ile teş-
his edilebilen hasta-
lığın tedavi ve bakım
süreçleri ise hasta ve ya-
kınları için oldukça zorlu ge-
çebiliyor. Bu yüzden erken
bilgi edinme, destek alma ve
düzenli bakım, bu süreci daha
yönetilebilir kılıyor. Dr. Suat
Günsel Girne Üniversitesi Has-
tanesi Uzman Klinik Psikoloğu
Feriha Kaşifoğlu beynin sessiz
düşmanı Alzheimer hastalığı-
nın belirtileri ile teşhis ve ba-
kım süreçleri ile ilgili önemli
bilgiler verdi. Alzheimer hastası
birine bakmanın zorlayıcı ve
duygusal olarak yıpratıcı ol-
duğunun altını çizen Uzm.
Psk. Feriha Kaşifoğlu, “Hastalık

hakkın-
da bilgi
s a h i b i

o l m a k ,
nasıl başa

çıkabilece-
ğinizi anla-

manıza da yar-
dımcı olur. Aile üye-

lerinden, arkadaşlardan ve des-
tek gruplarından yardım almak
da çok önemlidir” ifadelerini
kullandı.
Belirtileri yavaş
gelişim süreci hızlı

Alzheimer hastalığının be-
lirtilerinin genellikle yavaş baş-
ladığını ve zamanla kötüleşti-
ğini belirten Uzm. Psk. Feriha
Kaşifoğlu, “İlk işaretler genel-
likle hafıza kaybı ve yakın geç-
mişteki olayları hatırlama güç-
lüğü şeklindedir. Bireyler sık

sık aynı soruları sorabilir, plan-
lama ve problem çözme ko-
nusunda zorluklar yaşayabi-
lirler. Günlük görevlerde ve
hesaplamalarda sorunlar, za-
man ve yer algısında karışık-
lıklar da sıklıkla görülür. Has-
talar, bulundukları yerin neresi
olduğunu veya günün hangi
zamanında olduklarını unu-
tabilirler” ifadelerini kullandı.

Görsel ve mekansal algı so-
runları, okuma zorlukları ve
mesafeleri tahmin etmekte
güçlüklerin de belirtiler ara-
sında yer aldığını belirten Uzm.
Psk. Kaşifoğlu, “Konuşma ve
yazmada zorluklar, kelimeleri
bulmada güçlük ve iletişimde
sorunlar da yaşanabilir. Eşyaları
yanlış yerlere koyma ve sık
sık kaybetme gibi durumlar
da gözlemlenebilir” dedi. Has-
talığın ilerleyen evrelerinde,

karar verme kabiliyetinde za-
yıflama ve günlük yaşamda
yapılan hataların daha belirgin
hale geldiğinin altını çizen
Uzm. Psk. Kaşifoğlu, “Hobi-
lerden ve sosyal aktivitelerden
uzaklaşma, kişilik ve davranış
değişiklikleri, ruh hali deği-
şimleri, depresyon, ilgisizlik,
paranoya veya agresif davra-
nışlar da ortaya çıkabilir” dedi.

Teşhis ve değerlendirmede
kapsamlı bir yaklaşım şart

Teşhis için ayrıntılı ve kap-
samlı bir tıbbi değerlendirme-
nin şart olduğunu belirten Dr.
Suat Günsel Girne Üniversitesi
Hastanesi’nden Uzm. Psk. Ka-
şifoğlu, “Bu süreç, hastanın
tıbbi geçmişi, aile öyküsü ve
belirtilerinin detaylı bir şekilde
sorgulanmasını içerir. Ayrıca,
fiziksel muayene, nörolojik
testler ve nöropsikolojik test-

lerle bellek, problem çözme,
dikkat, dil ve sayısal yetenekler
değerlendirilir. Beyin görün-
tüleme testleri (MR veya BT)
ise beyin yapısındaki değişik-
likleri gözlemlemek için kul-
lanılır” dedi.
Bakım sürecinde
en önemli iki
faktör: Sabır 
ve Destek

Alzheimer hastası birine ba-
kımın fiziksel ve duygusal açı-
dan zorlu bir süreç olduğunu
vurgulayan Uzm. Psk. Kaşi-
foğlu, “Aile üyeleri, arkadaşlar
ve destek gruplarından yardım
almak önemlidir” dedi. Evi gü-
venli hale getirerek, kesici ve
delici aletleri kaldırmanın son
derece önemli olduğunu be-
lirten Uzm. Psk. Kaşifoğlu, “Tu-
tarlı bir günlük rutin, hastanın
kendini daha güvende ve rahat
hissetmesini sağlar. Sabırlı ol-
mak, hastanın davranışlarının
hastalıktan kaynaklandığını
hatırlamak da önemlidir” dedi.
“Ayrıca, kendi fiziksel ve duy-
gusal sağlığınızı korumak, dü-
zenli molalar vermek ve kendi
hobilerinize zaman ayırmak,
bakım verenlerin sağlığını ko-
rumak için gereklidir” ifade-
lerini kullanan Uzm. Psk. Ka-
şifoğlu, “Doğru bilgi ve destekle
bu süreci daha sağlıklı bir şe-
kilde yönetebilirsiniz. Hasta-
lıkla ilgili bilgi sahibi olmak,
destek almak ve gerektiğinde
profesyonel yardım arayışına
girmek, bu zorlu süreci daha
katlanılabilir hale getirebilir”
dedi. lİSTANBUL-İHA

M

Staj yaptığı hastanedeki
arkadaşları yeniden
yürümesini sağladı
Buca ilçesinde yaşayan 25 yaşındaki
Ece Uluer, 2018 yılında İzmir Katip
Çelebi Üniversitesi Fizyoterapi ve Re-
habilitasyon Bölümünde eğitim alır-
ken İzmir Demokrasi Üniversitesi
Buca Seyfi Demirsoy Eğitim ve Araş-
tırma Hastanesi'nde staj yaptı. Daha
sonra 2021'de üniversiteden mezun
olan Uluer, 2022 yılında kas hare-
ketlerinde zayıflama ve denge kaybı
şikayetiyle Sağlık Bilimleri Üniversitesi
İzmir Bozyaka Eğitim ve Araştırma
Hastanesi'ne başvurdu. Kovid-19'a
yakalanan Uluer, yoğun bakım ser-
visinde tedaviye alındı. Genç fizyo-
terapiste yapılan tetkikler sonucu be-
yin iltihabı teşhisi de konuldu. Uluer,
4 ay boyunca solunum cihazına bağlı
tedavi gördü. Ege Üniversitesi Has-
tanesi'ne sevk edilen Uluer daha
sonra solunum cihazına bağlı olarak
taburcu edildi. Yaşamına evinde ya-
tağa bağlı olarak devam eden genç
fizyoterapistin durumu öğrenen staj
yaptığı hastanedeki meslektaşları,
onu yeniden ayağa kaldırmak için
tedavi programı başlatmaya karar
verdi. Yakınlarının desteğiyle 2023
yılında, öğrencilik yıllarında staj yap-
tığı hastaneye gelen Uluer'e fizik
tedavi uygulamaya başlandı. Uygu-
lanan tedavilere olumlu yanıt veren
Uluer, yeniden adım atmaya başladı.
Her şeyin bir anda olduğunu anlatan
Uluer, "Daha önce normal bir hayatım
vardı. Bir anda bir insanın yüzde yüz
yatağa bağımlı duruma gelmesi farklı
bir şey. Rahatsızlığımda uyuyordum
bir şey hatırlamıyordum. Benim için
psikolojik açıdan da kötüydü. Şu
anda ayakta olmak benim için mucize
bir şey, güzel bir şey. Staj yaptıktan
sonra da onlarla görüşmeye devam
ediyordum. Çok sevdiğim insanlardı
hocalarım. Bana çok yardımları do-
kundu. Onların yeri benim için çok
farklı. Bana çok yardımcı oldular."
diye konuştu.  lİZMİR-AA

Alzheimer ile başa çıkmanın yolu
HASTALIĞI TANIMAKTAN GEÇİYOR
Dr. Suat Günsel Girne Üniversitesi Hastanesi Uzman Klinik Psikoloğu Feriha Kaşifoğlu, Alz-
heimer hastalığının belirtileri ile teşhis ve bakım süreçleri hakkında önemli bilgiler verdi.
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Aegakent İstan-
bul’a su sağla-
yan barajların su

miktarı yüzde 57 seviyesine
kadar geriledi. Alibey Bara-
jı’nın doluluk oranı İstan-
bul’daki en düşük seviye
olan yüzde 26 seviyelerine
kadar geriledi. Kuraklık ne-
deniyle Mağlova ve Güzelce
su kemerleri tamamen gün
yüzüne çıktı. Havadan çe-
kilen Alibey Barajı üzerinde
tamimiyle ortaya çıkan Mağ-
lova Kemeri gölgesinde va-
tandaşların piknik yapması
ilginç görüntüler oluşturdu.
Kış aylarında sular altında
olan kısımları kuruyan gölün
birçok bölgesinde vatandaş-
lar arabayla gezdiği çekilen
görüntülere yansıdı.
Uzmanlardan 
su tüketimi
konusunda uyarı

Uzmanlar, yaz aylarında
aşırı su tüketiminin barajlar-
daki su seviyesinde hızla azal-

ma nedenleri arasında oldu-
ğunu, bu nedenle tasarruf ko-
nusunda vatandaşların dik-
katli olmaları konusunda uya-
rılarda bulundu. Son verilere
göre İstanbul barajlarında do-

luluk oranları ise şöyle, Ömerli
Barajı yüzde 62 doluluk ora-
nına sahipken, Terkos Barajı
yüzde 72 ile en yüksek dolu-
luk oranına sahip. Büyükçek-
mece Gölü yüzde 54 doluluk

oranına kadar gerilerken, Dar-
lık Barajı yüzde 60 su oranına
sahip. Sazlıdere Barajı yüzde
52, Kazandere Barajı yüzde
27 ile doluluk oranı en az
olan ikinci baraj oldu. Papuç-

dere yüzde 39 doluluk oranına
kadar düşerken, Elmalı Barajı
yüzde 63 seviyelerinde. Son
olarak Istrancalar Barajı ise
yüzde 37 oranına kadar düşüş
gösterdi. lİSTANBUL-İHA

Orman yangını sayısı artarken
etkilenen alan azalıyor
Türkiye'deki orman yangını sa-
yısı temmuzda geçen yılın aynı
ayına göre yüzde 54,6 artarken,
yanan alan büyüklüğü yüzde
28,4 azalış gösterdi. Tarım ve
Orman Bakanlığına bağlı Or-
man Genel Müdürlüğü (OGM),
orman yangınlarıyla "önleme",
"söndürme" ve "yeniden or-
manlaştırma" stratejisiyle mü-
cadele etmeyi sürdürüyor.
OGM, alevlere müdahalede
teknolojiden en üst düzeyde
yararlanırken, bu mücadelede
uçak, helikopter, İHA, gözetle-
me kulesi, kamera ve arazözler
de kullanılıyor. Orman yangın-
larıyla mücadelede kullanılan
araçlar her yıl yenilenerek sa-
yıları artırılıyor. Bu yıl ülke ge-
nelinde 105 helikopter, 26 uçak
ve 14 İHA orman yangınlarına
müdahalede görev alıyor. Ay-
rıca yangınların tespitinde
önemli rol oynanan 776 gö-
zetleme kulesi bulunuyor. Yan-
gınlarla mücadelede 1686 ara-
zöz ve 2 bin 655 ilk müdahale

aracı da kullanılıyor. Orman
yangınlarıyla mücadele ordu-
sunda 15 bin 500 yangın işçisi,
4 bin teknik personel, 5 bin
500 orman muhafaza memuru
ve 122 bin gönüllü yer alıyor.
Orman yangını sayısı ve yanan
alanların büyüklüğü karşılaş-
tırıldığında, yürütülen çalış-
maların olumlu etkisi dikkati
çekiyor. Buna göre, Temmuz
2023'te 522 orman yangını çı-
karken, bu yıl aynı dönemde
807 yangın meydana geldi.
Yangın sayısı temmuzda, geçen
yılın aynı ayına göre 54,6 arttı.
Bu dönemde yangınlardan et-
kilenen alanların büyüklüğü
ise yüzde 28,4 geriledi ve 7
bin 39 hektardan 5 bin 41
hektara düştü. Yangın başına
düşen alan da 13,5 hektardan
6,2 hektara geriledi. Ocak-tem-
muz döneminde çıkan orman
yangını sayısı ve etkilenen alan-
lar bakımından da yangın ba-
şına düşen alanın gerilediği
belirlendi.  lANKARA-AA

M

Türkiye’deki ilk ‘spor ortaokulları’ yeni
eğitim öğretim döneminde açılıyor

Bilim insanları, Avrupa'nın kuzey-
batısının ısınmasını sağlayan Körfez
Akıntısı'nın temelini oluşturan Atlantik
Meridyonel Devinim Dolaşımı
(AMOC) okyanus akıntı sisteminin
çöküşünün, iklim üzerinde ciddi et-
kilerinin olacağını açıkladı. Bilim in-
sanları, Avrupa'nın kuzeybatısının
ısınmasını sağlayan Körfez Akıntısı'nın
temelini oluşturan Atlantik Merid-
yonel Devinim Dolaşımı (AMOC)
okyanus akıntı sisteminin giderek
zayıfladığı ve çöküşü durumunda
Kuzey Atlantik bölgesinin iklimi üze-
rinde çok ciddi etkilerinin olacağı
öngörüsünde bulundu. Sonuçları Na-
ture dergisinde yayımlanan araştır-
mada son yıllarda iklim değişikliğinin
olumsuz etkileri neticesinde zayıfla-
mayı sürdüren AMOC'un çöküşüne
ilişkin modellemeler ve muhtemel
çöküşün zamanı konusunda farklı
senaryolarla hesaplamalar yapıldı.
Araştırmacılar, AMOC için erken uyarı
sinyalleri anlamına gelen yakın dö-
nemde kaydedilen esneklik kaybı ve
kritik yavaşlamaya ilişkin verileri in-
celedi. Gözlemlere dayanarak son
yıllarda dolaşımda yoğun zayıflama

olduğunun tespit edildiğini kaydeden
araştırmacılar, Hükümetlerarası İklim
Değişikliği Paneli (IPCC) tarafından
İklim Modeli Karşılaştırma Projesi
(CMIP) model simülasyonlarına da-
yanan değerlendirmelerin, 21. yüz-
yılda tam bir çöküşün olası olmadığını
belirtti. Araştırmacılar, Atlantik Ok-
yanusu'ndaki suyu kuzeyden güneye
büyük bir döngüyle dolaştırarak ye-
niden Atlantik'e getiren AMOC ok-
yanus akıntı sistemini bekleyen ge-
lecekteki çöküşün, başta Kuzey At-
lantik bölgesi olmak üzere dünya
ikliminin üzerinde ciddi etkilerinin
olacağı yönünde uyardı. Almanya'nın
Potsdam Üniversitesinde fiziksel oşi-
nografi uzmanı Stefan Rahmstorf,
CNN'e yaptığı açıklamada, AMOC'un
çöküşünün kaçınmak için ellerinden
gelen her şeyi yapmaları gereken
gerçekten büyük bir tehlike olduğunu
belirtti. Rahmstorf, AMOC sisteminin
çöküşünü birkaç yıl öncesine kadar
yalnızca bir risk olarak tartıştığına
dikkati çekerek, "Ve şimdi bunun
gerçekleşmesi, birkaç yıl öncesine
göre çok daha muhtemel görünüyor."
ifadesini kullandı. lANKARA-AA
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Milli Eğitim Bakanlığınca
(MEB), Türkiye genelinde be-
lirlenen spor liseleri bünyesinde,
öğrencilerin erken yaşta spora
yönlendirilmesi ve yetenekli
öğrencilerin keşfedilmesi, bilinçli
sporcuların ortaya çıkması ama-
cıyla "spor ortaokulları" açılacak.
Yeni eğitim öğretim döneminin
başlatılacağı eylül ayında alt-
yapıları ve derslik bölümleri
uygun spor liselerinde başlatı-
lacak ilk pilot uygulama, orta-
okul 5. sınıflarda hayata geçi-
rilecek. MEB yetkililerinden alı-
nan bilgiye göre, eğitimde, öğ-
rencilerin ilgi ve yeteneklerine
göre bir üst öğrenime geçmesi
hedefi doğrultusunda, son dö-
nemde temel eğitim sisteminde
köklü yenilikler yapılıyor. Bu
kapsamda, temel eği-
timde Türkiye'nin
ilk Güzel Sa-
natlar Müzik
İlkokulu ve
Ortaokulu,
ilk öğrenci-
lerini yeni
eğitim öğre-
tim yılında
eğitime almaya
başlayacak. Bakan-
lık, müzik alanının ardın-
dan 2024-2025 eğitim öğretim
yılında ülkenin ilk spor orta-
okullarının açılması için hazırlık
yürütüyor. Pilot başlatılacak
yeni spor ortaokulları, ilkokul-

dan sonra sportif yeteneklerinin
farkında olan, öğrenim hayatını
spor alanında devam ettirmek
isteyen öğrenciler için tasarla-
nacak. Türkiye genelinde be-
lirlenen spor liseleri bünyesinde,
temel eğitimin genel amaçları-
nın yanı sıra öğrencilerin erken
yaşta spora yönlendirilmesi ve
yetenekli öğrencilerin keşfedil-
mesi, bilinçli sporcuların ortaya
çıkması amacıyla spor orta-
okulları açılacak. Beden eğitimi
ve spor alanında nitelikli insan
yetiştirilmesine kaynaklık et-
meyi amaçlayan, altyapıları ve
derslik bölümleri uygun spor
liselerinde 2024-2025 eğitim
öğretim yılında spor ortaokul-
larının pilot uygulaması yapı-
lacak. Spor ortaokullarında,

normal müfredatın
uygulanmasının

yanı sıra ağır-
lıklı olarak
beden eği-
timi ve
spor ders-
leri verile-

cek. Öğren-
ciler, spor or-

taokullarına ye-
tenek sınavıyla ka-

bul edilecek. Pilot olarak
5. sınıflarda başlatılacak illerdeki
pilot okulların belirlenmesi sü-
reci devam ederken, çalışma
tamamlandığında kamuoyu bil-
gilendirilecek. lANKARA-AA

Grup üyeleri, sahneye davet et-
tikleri bir hayranlırıyla Linkin
Park'ın "In the End" şarkısını bir-
likte seslendirdi. Konserde aynı
zamanda Cartel grubundan Alper
Ağa da konuk sanatçı olarak yer
aldı. İkili, 2009 yılının ardından
ilk kez Festival Park Yenikapı'da
"Evdeki Ses" şarkıyla sahneyi
paylaştı. Manga 20. yaşlarını kes-
tikleri pastayla kutlayarak sevilen
şarkılarından "Bir Kadın Çize-
ceksin" parçasını on binlerce se-
yircinin arasında söyledi. Kon-
serlerin yanı sıra görsel şovlara
dans gösterilerine de yer verilen
sahne, İstanbul Festivali boyunca
Türkiye'nin ve dünyanın önde
gelen sanatçılarını ağırlamaya
devam edecek. Festival Park Ye-
nikapı, konserlerin haricinde fark-
lı etkinliklere de ev sahipliği ya-
pacak. Çocuk atölyeleri ve ödüllü
spor turnuvalarının düzenlene-
ceği festivalde ziyaretçiler, HU-
PALUPA GO çocuk eğlence ala-
nında golf, bowling, subsoccer,
air hockey ve langırt gibi çeşitli
oyunlarda rekabet ederken, Ma-
cera Parkuru, Survivor Parkuru,
Ağ Labirenti ve Çarpışan Botlarda
vakit geçirebilecek. Katılımcılar,
3x3 Basketbol Turnuvası, Carvak
Best of The Streets turnuvası
12,14,16,18 yaş, büyükler ve elit
olmak üzere 6 kategoride dü-
zenlenecek. Reynmen, Semicenk,
Hande Yener, Lost Frequencies,
Mavi Gri, Fatma Turgut, Duman,
Kenan Doğulu, Mabel Matiz, Mor
ve Ötesi, BEGE, Lvbel C5, Blok3,
Burak Yeter, Jason Derulo, Yıldız
Tilbe, M Lisa, Motive, Emir Can
İğrek, Sertab Erener, Can Ozan,
Dolu Kadehi Ters Tut, Yayla Trio,
Pinhani ve Melike Şahin program
boyunca sanatseverlerle buluşa-
cak. Detaylı bilgi için "       istanbul-
festivali.com" adresi ziyaret edi-
lebilir. lİSTANBUL-AA

"İstanbul Festivali" Manga
konseriyle başladı

Zayıflayan Atlantik Okyanusu akıntı sisteminin
çöküşünün iklim üzerinde ciddi etkileri olur

Ankara'da aksiyon figürlerinin
sergilendiği kafeyi rezervasyon
için arayan müşteriler, "Bugün
bize Deadpool & Wolverine
köşesini ayırır mısı-
nız?" benzeri ta-
leplerde bulunu-
yor. Ankara'nın
Çankaya ilçe-
sinde Rıfat
Aykut ve Ay-
tuğ Özer tara-
fından işletilen
kafe, kardeşlerin
20 yıllık aksiyon
figürü koleksiyonla-
rını misafirleriyle buluştu-
ruyor. "Deadpool & Wolverine",
"Avengers", "Spider-Man", "The
Godfather", "Harry Potter", "The
Lord of The Rings" gibi birçok
film ve çizgi filmin aksiyon fi-
gürlerinin bulunduğu kafe film-
lerden esinlenerek tasarlanmış
özel köşeleriyle sinema ve
oyuncak tutkunlarının ilgisini

çekiyor. AA muhabirine konu-
şan Rıfat Aykut Özer, çocukluk
yıllarından itibaren oyuncaklara

ve figürlere duyduğu sev-
ginin, 20 yıl önce

oğlu için aldığı
"Jack Sparrow"
figürü ile ye-
niden can-
landığını an-
lattı. Mali-
yetli ve zorlu

olmasına kar-
şın ağabeyiyle

aksiyon figürü
koleksiyonculuğunu

büyük bir tutkuyla sür-
dürdüklerini belirten Aykut
Özer, "Ben genelde kontrolsüz
bir şekilde figür alıyordum,
ağabeyim beni kontrol etmeye
çalışırdı." ifadesini kullandı.
Topladıkları 1000'i aşkın aksi-
yon figürünü açtıkları kafede
sergilemeye başladıklarına de-
ğinen Aykut Özer, "Burada film,

çizgi film, dizi ve tarihi karak-
terlerden müzisyenlere kadar
birçok karakteri bulabilirler.
Hatta anime karakterleri bile
bulabilirler." dedi.
"7'den 90'a herkes
ziyaret ediyor"

Kafenin her yaştan ziyaretçisi
olduğuna dikkati çeken Aytuğ
Özer, "Biz bu 7'den 70'e lafını
da artık 7'den 90'a diye de de-
ğiştirdik. Çünkü 90 yaşında bir
hanım misafirimiz burada en-
teresan bir şekilde Marilyn
Monroe'ya olan sevgisini vitrine
yapışarak sergilemişti." ifade-
lerini kullandı. Müşterilerin
hangi figürlerin yanında otur-
mak istediklerini açıklayarak
rezervasyon yaptırdığını söy-
leyen Aytuğ Özer, şunları kay-
detti: "Masaları figürlerle re-
zerve ediyoruz. Geçen sefer
Batman köşesinde oturan bir
müşteri, 'Bu kez Star Wars kö-

şesinde oturmak istiyorum' di-
yerek rezervasyon yapıyor. 'Bu-
gün bize Deadpool & Wolverine
köşesini ayırır mısınız?' diyor."

Topladıkları figürlerle insan-
ları buluşturmaktan mutluluk
duyduklarını belirten Aytuğ
Özer, "Bizler bu dünyaya çivi
çakmaya gelmedik, hepimizin
gideceği yer belli. Ama bu tarz

şeyler diğer nesillere de akta-
rılabilecek şeyler. O yüzden bir
müze olursa çok çok daha iyi
olur diye düşünüyorum." dedi.
Ailesiyle kafede aksiyon figür-
lerini inceleyen 10 yaşındaki
Mercan Öztürk, "Bence herkes
buraya gelmeli. Çünkü bunları
herkes görmek ister." ifadesini
kullandı. lANKARA-AA

Çizgi film ve sinema karakterlerini buluşturan kafe

İstanbul’da yağışsız geçen yaz mevsimi ve sıcaklar nedeniyle kuruyan Alibey Barajı’nda Mağlova kemeri tamamen
gün yüzüne çıktı. Kemer havadan görüntülenirken, ortaya çıkan Mağlova kemeri, vatandaşların piknik alanı oldu.
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İstanbul’da Kuruyan barajlar piknik alanı oldu
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Pendik Belediyesi İstanbul
Kalkınma Ajansı desteğiyle
hayata geçirdiği  “Pendik
Yazılım Odaklı Teknoloji
Merkezi” projesiyle genç-
lere eğitim verecek. Pro-
jede uygulanacak program
kapsamında Tam Dona-
nımlı Web Geliştirici 1, Tam Do-
nanımlı Web Geliştirici 2, Siber
Güvenlik Uzmanı, Ağ ve Sistem
Uzmanı, Veri  Bilimci ve UI/UX
Uzmanı gibi 5 branşta eğitim ala-
caklar.  480 saatlik eğitimle hem
teknik hem de kişisel gelişim alan-
larında uzmanlaşmaları sağlana-
cak.  Pendik Belediyesi'nin İstanbul
Kalkınma Ajansı desteğiyle Yetenek
İstanbul İstihdam Garantili Mali
Destek Programı kapsamında yü-
rüttüğü “Pendik Yazılım Odaklı
Teknoloji Merkezi Projesi” eğitim-

lerine başlıyor. Gençlere özel
bu ücretsiz eğitim, geleceğin
iş dünyasında parlamak is-
teyen, teknoloji severleri bu-
luşturacak. Yazılım Odaklı
Teknoloji Eğitimleri, 480 sa-
atlik kapsamlı eğitim sunarak
hem teknik hem de kişisel

gelişim alanlarında uzmanlaşmayı
sağlayacak. Eğitimde yazılım ve
bilişim sektörünün en çok ihtiyaç
duyduğu 5 farklı branşta uzman-
laşma sağlanacak. Program %60
yüz yüze, %40 online olmak üzere
karma bir eğitim modeli ile sunu-
lacak. Ayrıca 18-35 yaş aralığında
12 aydır istihdamda yer almayan
gençlere iş hayatına hazırlanmaları
için soft skill eğitimleri de verilecek.
150 katılımcının kabul edileceği
eğitim programına aşağıdaki link-
ten başvurabilirsiniz.

senler Beledi-
yesi Kadın ve
Aile Hizmet-
leri Müdürlü-
ğü tarafından
hayata geçiri-
len yaz okul-
ları, ilçenin 30

ayrı noktasında eğitimlerine
devam ediyor. Öğrenciler,
bir yandan öğrenirken eğ-
lenceli oyunlar ve etkinlik-
lerle yazın tadını çıkarıyor.
ESKAT'tan 
afet eğitimi

Mehmet Akif İnan Çocuk
Etkinlik Merkezi’ndeki öğ-
renciler, öğretmenlerin dü-
zenlediği uçurtma şenliğin-
de rengarenk uçurtmalarını
sevinç ve heyecanla uçurdu.
Diğer yandan bu merkezin
5 yaş grubu öğrencileri,
Esenler Belediyesi Arama

Kurtarma Ekibi (ESKAT)’nin
düzenlediği eğitimde, afet
durumlarında neler yapma-
ları gerektiğini uygulamalı
olarak öğrendi. Yine aynı
bilgi evinin İsmet Paşa İlk-
okulu’ndaki yaz okuluna
devam eden öğrencileri de

aileleriyle birlikte 15 Tem-
muz Millet Bahçesi’nde pik-
nik yaptı ve oyunlar oyna-
yarak neşeli vakit geçirdi.
Limonata şenliği

Hacı Lütfiye Gürses Bilgi
Evi’nin anaokulu ve yaz oku-

lu grubu öğrencileri, yaz
günlerinin en güzel etkinliği
olarak limonata şenliği dü-
zenledi ve su balonu hedef
alma oyunu oynadı. Çocuklar
katıldıkları etkinliklerle hem
serinletici hem de eğlenceli
oyunlar oynayarak keyifli bir
gün geçirdi. Esenler Beledi-
yesi Arama Kurtarma Ekibi
(ESKAT), diğer bir afet eği-
timini Cahit Zarifoğlu Bilgi
ve Hikmet Evi’nde düzenledi.
Yaz okuluna devam eden öğ-
renciler bu etkinlikle deprem,
sel, doğal afet gibi acil du-
rumlarda neler yapmaları
gerektiğini öğrendi.

VECHEDDİN ARVAS

Afetlere karşı farkındalık
oluşturmak ve tedbir ama-
cıyla Ümraniye Belediyesi
Afet İşleri Müdürlüğü Arama
Kurtarma Ekibi hazırlıklara
hız kesmeden devam edi-
yor.Üç katına çıkan ekip sa-
yısıyla ilçede 110 bin kişiye
Afet Farkındalık ve Tahliye
Tatbikatı eğitimi verilerek
bilinçli ve dirençli müdahale
nasıl yapılır anlatıldı. 2000
yılında kurulan ekip,

2019’dan bu yana Mahalle
Afet Timleri (MAT), kamu
personeli, öğrenciler, sivil
toplum kuruluşları, site ça-
lışanları, AFAD gönüllüleri
ve Ümraniye Destek AFAD
gönüllülerine uygulamalı
eğitimler düzenliyor. Ümra-
niye Kaymakamlığı İlçe
AFAD Merkezi koordinesinde
hafta içi her gün afet öncesi,
sırası ve sonrası ilk 6 saatte
yapılması gerekenler, afet
ve acil durum çantası ha-
zırlığı, deprem anında unu-

tulmaması gerekenler ve ile-
tişimin kesilmemesi gibi ha-
yati konular ele alınıyor.
Ümraniye Belediyesi, olası
acil durumlarda ve İstanbul
depremine karşı hazırlıkla-
rını sürdürerek arama-kur-
tarma ekibine yeni üyeler
katmaya devam ediyor. Tam
teçhizatlı araçlarla donatıl-
mış 65 kişilik profesyonel
akreditasyonunu tamamla-
mış uzman ekip, olası bir
afette tam müdahale imkânı
sunuyor.

Ümraniye’de 110 bin kişiye ‘Afet Farkındalık Eğitimi’ verildi

Paşabahçe “Halk
Ekmek Büfesi”
hizmete girdi
UFUK AKYILDIZ
İstanbul'da ucuz ve sağlıklı ek-
mek sunmak amacıyla “İstanbul
Halk Ekmek”  büfeleri şehrin
çeşitli noktalarında hizmet ve-
riyor. Paşabahçelilerin isteklerine
kayıtsız kalmayan Başkan Ala-
attin Köseler’de İBB ile bazı gö-
rüşmelerde bulunarak mahalle
meydanında 'İstanbul Halk Ek-
mek Büfesi'ni hizmete açtı. Bey-
koz Belediye Başkanı Mimar Ala-
attin Köseler’in Paşabahçe sa-
kinlerine söz verdiği Halk Ekmek
Büfesi, İstanbul Büyükşehir Be-
lediyesi’yle yapılan görüşmeler
neticesinde kısa sürede hizmete
açıldı. Paşabahçe Camisi’nde
cuma namazını kılan Başkan Kö-
seler, daha sonra yeni açılan “İs-
tanbul Halk Ekmek Büfesi"ni zi-
yaret etti. Büfeyi işleten engelli
vatandaş ile sohbet eden Köseler,
vatandaşla ekmek ve tatlı ikra-
mında da bulundu. Paşabahçe-
lilerin isteklerini yerine getir-
menin mutluluğunu yaşadığını
ifade eden Köseler, İstanbul Halk
Ekmek Yönetim Kurulu Başkanı
Özgen Nama ile birlikte köylere
kadar Beykoz’un birçok noktasını
halk ekmek ile buluşturacaklarını
söyledi. Başkan Köseler’e İstanbul
Halk Ekmek Yönetim Kurulu
Başkanı Özgen Nama'nı yanı
sıra; Belediye Başkan Yardımcı-
ları Taner Aksu, Bilgehan Murat
Miniç, Müfit Yetkin ve Fidan
Gül, CHP Beykoz İlçe Kadın Kol-
ları Başkanı Eylem Uzuner, Mec-
lis Üyeleri, Paşabahçe Mahallesi
Muhtarı İlkay Karababa Aydın
eşlik etti. Paşabahçeliler, talep-
lerini kısa bir sürede yerine ge-
tiren Belediye Başkanı Köseler
ile ekibi başta olmak üzere emeği
geçen herkese teşekkür etti.

üzikseverler
için düzenle-
nen “Parkta

Müzik Var” etkinlikleri ise
Ağustos ayı boyunca yedi
farklı parkta gerçekleşti-
rilecek. "Sandalyeni kap
gel" sloganıyla yapılan etkin-
likler, pop müzikten türkülere,
caz müzikten 80’lere kadar ge-
niş bir müzik yelpazesini Ata-
şehir’in parklarına taşıyacak.
Etkinlikler, akşam saat 20.00’de
başlayacak ve bölge halkına
müzik dolu anlar yaşatacak.
Ataşehir Belediyesi’nin düzen-
lediği bu etkinlikler, yaz tati-
linde hem eğlenceli hem de
kültürel bir atmosfer sunarak,
çocukların ve ailelerinin keyifli
zaman geçirmelerine olanak

tanıyacak. Ataşehir Bele-
diyesi, çocukluk dönemi-
nin unutulmaya yüz tut-
muş sokak oyunlarını ye-
niden hayata geçiriyor.
Parklarda gerçekleştirile-
cek etkinliklerde, sek sek,

yakan top ve ip atlama gibi
eğlenceli oyunlar çocukların
enerjilerini atmalarını sağlar-
ken, çeşitli atölyeler de düzen-
lenecek. Taç ve Kukla Atölyesi,
Müzik Aleti Yapımı Atölyesi,
Boyama Atölyesi ve Bilim Atöl-
yesi gibi birçok yaratıcı atölye,
çocukların hem fiziksel hem
de zihinsel gelişimlerine katkıda
bulunacak. Ataşehir'deki park-
lar, Ağustos ayında her akşam
21.00’de düzenlenecek “Çocuk
Sinema Günleri”ne ev sahipliği

yapacak. Çocuklar, açık hava
sinemalarında sevilen filmleri
izlerken, patlamış mısır ikramı
da yapılacak. Etkinlik, yaz ta-
tilindeki çocuklar için eğlenceli
ve keyifli bir deneyim sunacak.
Ataşehirlileri spor yapmaya teş-
vik etmek amacıyla Ataşehir’in
parklarında düzenlenen sabah
sporu etkinlikleri devam ediyor.
Alanında uzman eğitmenler
gözetiminde gerçekleştirilen
kültür-fizik hareketlerine dayalı
sabah sporu etkinliklerine is-

teyen her vatandaş ücretsiz
olarak katılabiliyor. Güne sabah
sporuyla başlayan vatandaşlar;
hem zinde bir vücuda sahip
oluyor, hem de günlük moti-
vasyonlarını artırarak ruhsal
sağlık durumlarını daha rahat
koruyabiliyorlar. Sabah sporu
etkinlikleri;  Esatpaşa Mahallesi
Buhara Parkı ve Mehmet Akif
Ersoy Parkı, Mevlana Mahallesi
30 Ağustos Parkı, Mustafa Ke-
mal Mahallesi İBB Deprem Par-
kı (Ataşehir Sivil Toplum Mer-

kezi), Atatürk Mahallesi Yeni-
şehir Parkı, Küçükbakkalköy
Mahallesi Nazım Hikmet Parkı,
İçerenköy Mahallesi Meskenler
Parkı ve Muhtar Tacim Ayvadaş
Parkı ile Kayışdağı Mahallesi
80.Yıl Parkı'nda yapılıyor. Sokak
Bizim Derneği ve İstanbul Genç-
lik Platformu’nun da katkı su-
nacağı ilk etkinlik bu hafta
sonu Örnek Mahallesi Revan
sokakta gerçekleştirilecek. Şen-
lik Ağustos ayı boyunca farklı
mahallelerde devam edecek. 

M

MÜZEYYEN 
HÜLYA GÜNAY

Ataşehir Belediyesi, va-
tandaşların yazın son
ayını daha keyifli ve ve-
rimli geçirebilmesi için
zengin içerikli bir etkin-
lik programı hazırladı.
Yaz günlerinde  eğlenceli
ve kültürel açıdan dolu
dolu etkinliklerle, hem
çocuklar, hem de aileler
sinema, spor, oyun ve
müzikle buluşarak unu-
tulmaz bir ay geçirecek.

Esenler yaz okullarında çok yönlü eğitim

Ağustosta Ataşehirliler sanat
spor ve eğlenceye doyacak

ABDULMUTTALİB
BAYRAM

MUSTAFA
ŞAHİN

Esenler Belediyesi yaz
okulu minikleri çok çeşitli
eğitimlerin sunulmasıyla
dolu dolu bir yaz geçiri-
yor.  Limonata yapımın-
dan uçurtma şenliğine,
piknikten acil durum eği-
timine kadar birçok farklı
alanda çok yönlü eğitim-
lerle hem eğlence hem de
eğitim birarada veriliyor.Pendikli gençlere 5 farklı

branşta yazılım eğitimi 
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üresel ekonomi-
lerin yaklaşık 3
yıldır süren en-

flasyonla mücadelesinde yavaş
yavaş sona yaklaşıldığı görüşü
güven kazanırken birçok merkez
bankası henüz para politikası
duruşunu değiştirmese de pi-
yasalarda yumuşama sinyalleri
temmuz ayında da güçlendi.
Bunun yanı sıra bazı büyük
ekonomiler, karşılaştıkları mak-
roekonomik olumsuzluklara kar-
şı faiz artırımı da dahil bir dizi
önlem almaya devam etti. ABD
Merkez Bankası (Fed), Avrupa
Merkez Bankası (ECB) ve Tür-
kiye Cumhuriyet Merkez Ban-
kası (TCMB), temmuz ayında
da faiz oranlarında değişikliğe
gitmeyerek sıkı para politikası
duruşunu korumayı sürdürdü.
Kanada Merkez Bankası (BoC)
ve Macaristan Merkez Bankası
(MNB) faiz indirimine giderken
Japonya Merkez Bankası (BoJ)
ve Rusya Merkez Bankası faiz
artırımı kararı aldı.

BoC, art arda ikinci toplantıda
politika faizini 25 baz puan in-
direrek yüzde 4,5'e düşürürken
bankadan yapılan açıklamada,
geniş enflasyonist baskıların ha-
fiflediği bildirildi. Açıklamada,
genel fiyat baskılarının azalmaya
devam etmesi ve enflasyonun
yüzde 2'ye yaklaşmasının bek-
lenmesi nedeniyle politika faiz
oranının 25 baz puan daha dü-

şürülmesine karar verildiği be-
lirtilerek, politika faiz oranının
yüzde 4,5'e indirildiği kaydedildi.
BoC, haziran ayında politika fai-
zini yüzde 5'ten 4,75'e düşürerek
4 yılın ardından ilk faiz indirimini
gerçekleştirirken G7 ülkeleri ara-
sında politika gevşetmeye baş-
layan ilk merkez bankası olmuştu.
Temmuz ayında faiz indirimine
giden diğer bir merkez bankası
ise MNB oldu. MNB, temmuzda
politika faizini beklentiler dahi-
linde 25 baz puan düşürerek
yüzde 6,75'e indirdi. Bankanın
faiz indirim kararı, ülkenin pa-
rasal gevşeme döngüsünün baş-
ladığı ekim ayından bu yana 10.
faiz indirimi kararı oldu.
BoJ, temmuzda
politika faizini yüzde
0,25'e çıkardı

BoJ, temmuz ayında gerçek-
leştirdiği toplantıda sürpriz şe-
kilde politika faizinin yüzde 0,25'e
çıkarılmasına karar verdi. Yenin
güçlenerek ülkenin ihracatına
zarar vermesini önlemek ve def-
lasyonla mücadele etmek için
2016’dan bu yana negatif faiz
politikası yürüten BoJ, ülkedeki
hızlı ücret artışları nedeniyle
2007’den bu yana ilk defa mart
ayında faiz artırımına gitmişti.
Mart ayındaki toplantısında 17
yıl sonra ilk kez faiz artırımına
giden banka, politika faizini yüzde
eksi 0,1'den yüzde 0,1'e yüksel-

terek dünyadaki negatif faiz dö-
nemini sonlandırmıştı. Faiz artı-
rımı kararının arkasında Japonya
ile ABD'deki faiz oranları ara-
sındaki büyük fark etkili olurken
bu durum, yaklaşık son üç yıldır
yenin dolara karşı değer kay-
betmesine yol açmıştı. Analistler,
ülke para biriminin son 38 yılın
en düşük seviyesini test ettiğini
belirterek, Japon yeninin tarihi
zayıflığının müdahale için baskı
yarattığını belirtti. Temmuzda
faiz artırımı yapan diğer merkez
bankası da Rusya Merkez Bankası
(CBR) oldu. CBR, temmuzda
politika faizini beklentiler doğ-
rultusunda 200 baz puan artışla
yüzde 18'e yükseltti. Bankadan
yapılan açıklamada, ülke eko-
nomisi üzerindeki enflasyon bas-
kısının yüksek seviyede devam
ettiği belirtilirken "Rusya Merkez
Bankası, politika faizini yüzde
18 seviyesine yükseltme kararı
almıştır." ifadesi kullanıldı. Rusya
Merkez Bankası, politika faizini
son olarak 7 Haziran'da yüzde
16 seviyesinde sabit bırakmıştı.

Fed, temmuz ayında düzen-
lenen Federal Açık Piyasa Komi-
tesi (FOMC) toplantısında da
politika faizini beklentiler dahi-
linde değiştirmeyerek 23 yılın
en yüksek seviyesi olan yüzde
5,25-5,50 aralığında sabit bıraktı.
Fed Başkanı Jerome Powell, en-
flasyon konusundaki güvenin
artması ve iş gücü piyasasının

gücünü koruması halinde faiz
indiriminin eylül ayında masaya
gelebileceğini ifade etti. İş gücü
piyasasının daha iyi bir dengeye
geldiğini ve işsizlik oranının dü-
şük kalmaya devam ettiğini be-
lirten Powell, enflasyonun ise
önemli ölçüde gerilediğini anlattı.
Powell, "Komitenin genel düşün-
cesi, politika faiz oranımızı dü-
şürmenin uygun olacağı noktaya
yaklaştığımız yönünde ancak he-
nüz o noktada değiller." değer-
lendirmesinde bulundu. Banka-
nın önündeki yolun ekonominin
seyrine bağlı olacağını belirten
Powell, "Ekonominin nasıl geli-
şeceğine bağlı olarak, sıfır faiz
indiriminden birkaç faiz indiri-
mine kadar senaryo hayal ede-
biliyorum." ifadesini kullandı.
ABD'de enflasyon, ocak, şubat,
mart aylarında yıllık bazda sıra-
sıyla yüzde 3,1, 3,2 ve 3,5 ile
beklentilerin üzerinde kalmasının
ardından, nisanda 3,4 ile bek-
lentiler doğrultusunda, mayısta
ve haziranda 3,3 ile beklentilerin
altında gerçekleşti. 2022 yılından
itibaren yüksek enflasyonla mü-
cadele kapsamında sıkı para po-
litikası izleyen Fed, bu yılın ilk
yarısında gerçekleştirilen toplan-
tılarda da politika faizinde deği-
şikliğe gitmedi. Ülkede yüksek
enflasyon karşısında 2022'de faiz
artışlarına başlayan Fed, Mart
2022'den bu yana 11 faiz artırımı
gerçekleştirdi ve toplamda 525

baz puanlık artış yaptı.
Fed, politika faizini en son

Temmuz 2023'te 25 baz puan
artırarak 2001'den bu yana en
yüksek seviyeye çıkardı. 
ECB, geçen ay faizi
sabit tuttu

ECB, temmuz ayında 3 temel
politika faizini piyasa beklentileri
doğrultusunda sabit tuttu.
ECB'nin Temmuz 2022'den iti-
baren art arda 10 toplantıda faiz
oranlarını toplamda 450 baz
puan artırmasının ardından, ha-
ziranda yaklaşık 5 yılın ardından
ilk kez 25 baz puan indirim
kararı vermişti. Haziran ayında
3 temel politika faizinde de 25
baz puan indirim kararı veren
ECB, refinansman faizini yüzde
4,50'den 4,25'e, mevduat faizini
yüzde 4'ten 3,75'e ve marjinal
fonlama faizini yüzde 4,75'ten
4,50'ye indirmişti. Temmuz ayın-
da ise politika faizini sabit tutan
ECB, yaptığı açıklamada hizmet
sektöründe enflasyonun yüksel-
diği ve manşet enflasyonun ge-
lecek yıl da hedefin üzerinde
kalmasının muhtemel olduğunu
kaydetti. ECB Yönetim Konseyi-
nin enflasyonun yüzde 2'lik orta
vadeli hedefine yönelik kararlı-
lığının yenilendiği açıklamada,
Konseyin hedefe ulaşmak için
gerekli olduğu sürece politika
faizlerini yeterince kısıtlayıcı tu-
tacağı bildirildi. lANKARA-AA

ABD’de artan resesyon
endişesi piyasaları sarstı
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Bakan Yumaklı: Geçtiğimiz 3 haftada 6 bin 413
bitki, koruma, ürün satış iş yeri denetlendi
Tarım ve Orman Bakanı İbrahim
Yumaklı, Turgutlu ilçesinde Tarkim
Bitki Koruma Sanayi ve Ticaret
A.Ş'nin Bitki Koruma Ürünleri Üretim
Tesisleri Temel Atma Töreninde
yaptığı konuşmada, tarım sektörü
olarak cumhuriyet tarihinin rekor-
larını peş peşe kırdıklarını, 2022
yılında 129 milyon ton olan bitkisel
üretimin 2023 yılı sonunda 139
milyon tona ulaştığını belirtti. Tür-
kiye'nin bitkisel üretimde 12. sıraya,
sebze üretiminde 6. sıraya, meyve
üretiminde 4. sıraya yüklemesinde
yatırımların önemli olduğunu vur-
gulayan Yumaklı, "Fındık, kiraz,
incir, kayısı, ayva gibi ürünlerde
üretimde dünyada 1. sıradayız. Ka-
vun, karpuz, zeytin, mandalina ve
elma gibi bazı ürünlerde 2. sıradayız.
Antep fıstığı, çilek, nohut, domates
gibi ürünlerde de 3. sıradayız. Bunun
toplamına baktığımız zaman 69
milyar dolarlık bir tarımsal hasılaya
ulaştığımızı görüyoruz ki bu rakam
da bizi Avrupa'da 1. sıraya dünyada
ise ilk 10 içerisine taşımış durumda."
dedi. Yumaklı, iklim ve konjoktürel
değişiklikler gibi bazı hususların
sektörün daha dayanıklı hale getirme
zorunluğunu ortaya koyduğunu ifa-
de ederek, "Tarımsal üretimi doğal
şartlarda yaptığımız için elbette bir-
çok risk faktörüyle karşı karşıyayız.

Bunlardan birisi de bugün tesislerin
temel atma töreninde beraber ol-
duğumuz zararlılara karşı müca-
delede, bitki koruma ürünleri. Ha-
kikaten son 2 yılda çok ciddi bir bi-
çimde artan zararlıların bizim ta-
rımsal üretimimize eğer kontrol et-
mezsek ve yönetmezsek ciddi bir
zarar, hasar vereceği ortada. Dola-
yısıyla çiftçimizin alın terini koruma
anlamında bizlerin çok önemli bir
görevi ve yükümlülüğü var." diye
konuştu. Bitki koruma ürünlerinin
satışında ya da reçete yazımında
görev alacak olan kişilerin eğitim,
sınav, denetim ve standartlarının
oluşturulması konusuna önem ver-
diklerini kaydeden Yumaklı, şöyle
devam etti: "Bugüne kadar 223
aktif maddeyi insan, hayvan ve
çevre sağlığına olumsuz etkileri se-
bebiyle engelledik, yasakladık. Yine
bu hafta içerisinde de bir aktif mad-
denin daha yasaklanması işlemini
gerçekleştirdik. Ayrıca yıl boyunca
rutin denetimler var. 3 hafta bo-
yunca eş zamanlı olarak bitki ko-
ruma ürünleri, bayi ve toptancılara
da denetim gerçekleştirdik. Kurum-
sal olarak bütün kurallara uymuş
olan üretimlerle alakalı herhangi
bir sözümüz yok. Sadece bunların
kullanım aşamasındaki hususlarını
denetliyoruz." lMANİSA-AA

FAO: Küresel gıda fiyatları
temmuzda da değişim göstermedi
Birleşmiş Milletler Gıda ve
Tarım Örgütü (FAO), Küre-
sel Gıda Fiyat Endeksi'nin,
tahıl fiyatlarındaki düşüşe
rağmen bitkisel yağlar, şeker
ve süt ürünleri fiyatlarındaki
artış nedeniyle haziranda
olduğu gibi temmuzda da
sabit kaldığını bildirdi. FAO,
gıda ürünlerinin uluslararası
fiyatlarındaki aylık değişi-
min izlendiği Küresel Gıda
Fiyat Endeksi'nin temmuz
ayı sonuçlarını açıkladı.
Buna göre endeks, haziran-
da bir önceki aya göre de-
ğişmeyerek 120,8 puan de-
ğerinde kaldı. Küresel gıda
fiyatları yıllık bazda ise yüz-
de 3,1 düşerken, endeksin
temmuzda sabit kalmasında
tahıl fiyatlarındaki düşüşün
bitkisel yağlar, şeker ve süt
ürünleri fiyatlarındaki artışla
dengelenmesi etkili oldu.
Tahıl Fiyat Endeksi, ana ih-
racatçı ülkelerdeki iyi hasat
beklentileriyle temmuzda
önceki aya göre yüzde 3,8

azaldı. Bitkisel Yağ Fiyat
Endeksi ise palmiye, soya
ve ayçiçek yağlarındaki kü-
resel fiyat artışıyla yükseldi.
Buna göre, Bitkisel Yağ Fiyat
Endeksi haziranda bir ön-
ceki aya kıyasla yüzde 2,4
yükseldi. Şeker Fiyat En-
deksi, Brezilya’daki bekle-
nenden düşük üretime rağ-
men Hindistan ve Tay-
land’daki olumsuz hava ko-
şullarının yarattığı etkinin
hafiflemesiyle sadece yüzde
0,7 arttı. Aynı dönemde
FAO Süt Ürünleri Fiyat En-
deksi, süt tozu fiyatların-
daki düşüşlerin, tereyağı
ve peynir fiyatlarındaki ar-
tışlarla dengelenmesi saye-
sinde temmuzda değişim
göstermedi. Et Fiyat Endeksi
ise domuz fiyatlarında ya-
şanan düşüşe rağmen, kü-
mes hayvanları, büyükbaş
ve küçükbaş hayvan etleri-
nin uluslararası fiyatların-
daki artışlar nedeniyle yüzde
0,1 arttı. lMOSKOVA-AA

ÜPAK sistemi yılın ikinci
yarısında devreye alınacak
Türkiye Ürün İhtisas Borsası
(TÜRİB) Genel Müdürü Ali
Kırali, Ürün Piyasası Aracı
Kurumları (ÜPAK) sistemini
yılın ikinci yarısında devreye
alınacağını bildirdi. Kırali,
TÜRİB'in faaliyete geçişinin
5. yılı dolayısıyla Tarım Ga-
zetecileri ve Yazarları Der-
neğince düzenlenen basın
buluşmasına katıldı. Kırali,
buradaki konuşmasında, ara-
cılı bir döneme geçtiklerini
ifade ederek, Elektronik Ürün
Senedi Piyasası'nı (ELÜS) ve
lisanslı depoculuğu bir adım
daha ileri götürecek önemli
bir eşikte olduklarını söyledi.
Kayıtlarla ilgili işlemleri 112
acente aracılığıyla yürüttük-
lerini dile getiren Kırali, "Şu
anda 212 lisanslı depo var.
Bunlar, şubelerle beraber,
287 lokasyonda hizmet ve-
riyorlar. Şu anda 232 bin ya-
tırımcıyla işlem yapabilecek
şekilde kaydedilmiş durum-
da. Bunu, inşallah, aracılı
sistemle daha ileriye götü-
receğiz." dedi. Lisanslı de-
poların çok ciddi bir hacme
ulaştığını anlatan Kırali, şun-

ları kaydetti: "İşlemlere baş-
ladığımızda kapasiteleri 4
milyon tondu. Bugün itiba-
rıyla 11 milyon 400 bin tona
yaklaşmış durumda. Türki-
ye'nin buğday depolaması
her sene 35-40 milyon ton
arası değişiyor. Yani bugün
yaklaşık yüzde 30'u artık li-
sanslı depolarda depolanır
hale geldi. Bunun, gerçekten
yakalanmış ciddi bir ivme ve
başarı olduğunu düşünüyo-
rum." Kırali, vadeli işlemler
piyasasını geliştirdiklerine dik-
kati çekerek, daha önce tarım
ürünlerinde vadeli işlemlerin
2 kez denendiğini, üçüncü
denemede borsalarını bu iş-
lemleri gerçekten yapar hale
getirmek istediklerini bildirdi.
Önceki denemelere göre
avantajları bulunduğunu be-
lirten Kırali, "TÜRİB sayesinde
5 senedir spot piyasayı şeffaf
ve derin bir piyasa haline
getirdik. Diğer 2 denemeye
göre vadeli işlemlerdeki en
büyük avantajımızın ben bu
olacağını düşünüyorum."
değerlendirmesinde bulun-
du. lANKARA-AA
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ABD'de istihdam artışının temmuzda
beklentilerin altında kalması ve işsizlik
oranının yaklaşık 3 yılın en yüksek
seviyesine çıkmasının ardından ülke
ekonomisinin gücüne ilişkin endişe-
lerle piyasalar sert bir darbe aldı.
ABD Merkez Bankasının (Fed) çar-
şamba günü eylül ayından itibaren
faiz indirimlerine yeşil ışık yakmasına
karşın ülkede açıklanan veriler, re-
sesyon korkularının varlık fiyatları
üzerinde etkili olmasına neden oldu.
Cuma günü açıklanan tarım dışı is-
tihdam başta olmak üzere iş gücü
piyasası ve imalat sanayisine ilişkin
hafta boyu açıklanan veriler, ABD
ekonomisinin sağlığına ilişkin endi-
şeleri artırdı. Fed'in bu hafta politika
faizini 23 yılın en yüksek seviyesi
olan yüzde 5,25-5,50 aralığında sabit
tutması, fiyat artışları açısından tem-
kinli bir yaklaşım olsa da son istihdam
verileri bunun iş gücü piyasası açı-
sından riskli olabileceğini ortaya koy-
du. Ülkede bu hafta açıklanan verilere
göre, ABD'de tarım dışı istihdam,
temmuz ayında 114 bin kişi artarak
beklentilerin altında gerçekleşti.
ABD'de işsizlik oranı, temmuzda yüz-
de 4,1'den 4,3'e çıktı. Art arda 4
aydır artış gösteren işsizlik oranı, bu
dönemde Ekim 2021'den bu yana
en yüksek seviyesine ulaştı. Piyasa
beklentilerinin üzerinde gerçekleşen
işsizlik oranının bu dönemde haziran
ayında olduğu gibi yüzde 4,1 olması
öngörülüyordu. ABD'de özel sektör
istihdamı da temmuzda 122 bin ki-
şiyle piyasa beklentilerinin altında
artış kaydetti. Ülkede ilk kez işsizlik
maaşı başvurusunda bulunanların
sayısı ise 27 Temmuz ile biten haf-
tada 249 binle yaklaşık bir yılın en
yüksek seviyesine çıkarak piyasa
beklentilerinin üzerinde gerçekleşti.
JOLTS açık iş sayısı haziranda 8
milyon 184 bine gerilemesine karşın
beklentilerin üzerinde kaydedildi.
Analistler, istihdam verilerinin iş
gücü piyasasında öngörülenden daha
hızlı bir bozulmaya işaret ettiğini,
ekonominin resesyona sürüklene-
bileceğine dair endişeleri artırdığını
belirtti. lWASHINGTON-AA

Merkez bankaları temmuz ayını hareketli geçirdi
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Dünya gene-
linde enflas-
yon endişesi
zayıflamaya
devam eder-
ken önemli
merkez ban-
kalarından

bazıları tem-
muz ayında

faiz oranların-
da değişikliğe

gitti.
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Beyrut Limanı’ndaki patlamadan
etkilenen Türkiye-Lübnan
ticaretinde “canlanma” sinyalleri
Dış Ekonomik İlişkiler Kurulu (DEİK)
Türkiye-Lübnan İş Konseyi Başkanı
Abdülkadir Akkuş, Beyrut Limanı'nda
2020 yılında gerçekleşen patlamadan
etkilenen ikili ticari ilişkilerde artış
beklediklerini söyledi. Dış Ekonomik
İlişkiler Kurulu (DEİK) Türkiye-Lüb-
nan İş Konseyi Başkanı Abdülkadir
Akkuş, Beyrut Limanı'nda 2020 yı-
lında gerçekleşen patlamadan etki-
lenen ikili ticari ilişkilerde artış bek-
lediklerini belirterek, "Lübnan hü-
kümetinin, ülkenin can damarı olan
Beyrut Limanı'nı onarmaya devam
etmesi, buna öncelik vermesi, aynı
zamanda Mersin ve İskenderun li-
manlarından yola çıkan gemilere
her daim yer açması, iki ülke ara-
sındaki ticari ilişkilerin fazlasıyla
büyüyeceğine işaret ediyor." dedi.
AA muhabirinin, Lübnan'ın başkenti
Beyrut'ta 4 Ağustos 2020'de mey-
dana gelen liman patlamasının yıl

dönümü nedeniyle yaptığı derlemeye
göre, söz konusu patlama, hem li-
man altyapısına hem de ülke eko-
nomisine büyük zarar verdi. Olay
sonrası birçok ticari kuruluş, maddi
sıkıntılar nedeniyle faaliyetlerini
durdurdu. Ülkenin deniz yoluyla
dünyaya açılan kapısı olan limanda
gerçekleşen patlama, Lübnan'ın bir-
çok ülkeyle olduğu gibi Türkiye ile
olan ticari ilişkilerini de etkiledi.
Türkiye İstatistik Kurumu (TÜİK)
verilerine göre, 2019 yılında Türki-
ye'nin Lübnan'a ihracatı 1 milyar
dolar iken, patlamanın meydana
geldiği 2020'de bu rakam 812,5
milyon dolara geriledi. Aynı dö-
nemde iki ülke arasındaki ticarette
de düşüş yaşandı. Türkiye ve Lübnan
arasında 2019'da 1,1 milyar dolar
olan dış ticaret hacmi, 2020'de
yüzde 22,5 azalarak 837 milyon
dolara düştü. lANKARA-AA
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Kimya sektörü, temmuzda
2,6 milyar dolarla en çok ih-
racat yapan ikinci sektör olur-
ken dış satımını geçen yılın
temmuz ayına göre yüzde
19,4 artırdı. İstanbul Kimyevi
Maddeler ve Mamulleri İh-
racatçıları Birliği'nden (İK-
MİB) yapılan açıklamaya
göre, Türkiye İhracatçılar
Meclisi (TİM) verilerine göre,
Türkiye'nin ihracatı temmuz-

da geçen yılın aynı dönemine
göre yüzde 13,8 artarak 22,5
milyar dolar oldu ve temmuz
ayı rekoru kırıldı. Kimya sek-
törü, temmuzda en çok ih-
racat yapan ikinci sektör ola-
rak 2,6 milyar dolarlık dış
satım gerçekleştirdi. Sektö-
rün ihracatı, geçen yılın tem-
muz ayına göre yüzde 19,4
artış gösterdi. Açıklamada
görüşlerine yer verilen İKMİB

Yönetim Kurulu Başkanı Adil
Pelister, kimya sektörünün
temmuz ayı ihracat rakam-
larını değerlendirerek, "Tem-
muz ayında kimya sektörü-
müz 2,6 milyar dolarlık ih-
racat gerçekleştirerek tüm
sektörler arasında en çok ih-
racat yapan ikinci sektör ko-
numunu korudu. Sektörü-
müz, ihracatını temmuz ayın-
da yüzde 19'un üzerinde ar-

tırmayı başardı. Böylece 7
aylık ihracatımız 18,4 milyar
dolara ulaştı. Kalan dönemde
de her ay ihracat artış per-

formansımızın devam etmesi
için var gücümüzle çalışmaya
devam edeceğiz." ifadelerini
kullandı. lİSTANBUL-AA

Ege İhracatçı Birlikleri (EİB) temmuz
ayında yüzde 6’lık artışla 1 milyar
541 milyon 896 bin dolarlık ihracata
imza attı. EİB’nin 2023 yılı temmuz
ayı ihracatı 1 milyar 458 milyon 915
bin dolar olmuştu. Temmuz ayında
Türkiye’nin ihracatı ise; yüzde 13,8’lik
artışla 19,8 milyar dolardan 22,5 mil-
yar dolara yükseldi. EİB’nin ihracatı
2024 yılı ocak-temmuz döneminde
yüzde 1’lik azalışla 10 milyar 554
milyon dolar olurken, son 1 yıllık ih-
racatı 18 milyar 150 milyon dolar
olarak kayıt altına alındı. Ege İhracatçı
Birlikleri’nde sanayi sektörleri yüzde
6’lık artışla 825,8 milyon dolarlık bir
ihracat rakamına ulaşırken, tarım
ürünleri ihracatı yüzde 4’lük artışla
584 milyon dolardan 605 milyon do-
lara ilerledi. 2024 yılının ihracat artış
rekortmeni olan madencilik sektörü
temmuz ayında da ihracatta yüzde
19’luk gelişim gösterdi ve 111 milyon
dolar dövizi Türkiye’ye kazandırdı.
Ege İhracatçı Birlikleri çatısı altındaki
12 ihracatçı birliğinin 10 tanesi ihra-
catını artırmayı başarırken, 2 ihracatçı
birliği 2023 yılı temmuz ayı perfor-
mansının gerisinde kaldı. Ege Demir
ve Demirdışı Metaller İhracatçıları
Birliği 190 milyon 447 bin dolarlık
ihracat seviyesiyle EİB bünyesindeki
12 ihracatçı birliği arasında liderliğini
korurken, 2023 yılı temmuz ayına
göre ihracatta yüzde 1’lik artış gösterdi.
Ege Hazırgiyim ve Konfeksiyon İhra-
catçıları Birliği, temmuz ayında ihra-
catını yüzde 21’lik artışla 116,5 milyon
dolardan 140,6 milyon dolara çıkardı
ve uzun zaman sonra EİB bünyesinde
en çok ihracat yapan ikinci birlik ko-
numuna yükseldi. Su ürünleri ihraca-
tında Türkiye lideri olan Ege Su Ürün-
leri ve Hayvansal Mamuller İhracatçıları
Birliği temmuz ayında ihracatını yüzde
2’lik ilerlemeyle 129 milyon dolara
taşıdı ve zirvenin üçüncü basamağında
yerini aldı. Ege Maden İhracatçıları
Birliği yüzde 19’luk artış hızı yakalarken
temmuz ayında ihracatını 93 milyon
dolardan 111 milyon dolara taşıdı.
Ege Bölgesi’nin lezzetlerini dünyanın
dört bir tarafına taze meyve sebze
ve meyve sebze mamulleri olarak
ulaştıran Ege Yaş Meyve Sebze İhra-
catçıları Birliği, temmuz ayında 107
milyon dolar dövizi ülkemize kazan-
dırdı ve EİB çatısı altında 100 milyon
dolar barajını geçen beş ihracatçı
birliğinden biri oldu. lİZMİR-AA

EİB’den temmuz ayında 1 milyar
541 milyon dolarlık ihracat

Palandöken: “Zam yapıldıkça
enflasyon muhakkak artar”
Türkiye Esnaf ve Sanatkarları
Konfederasyonu (TESK) Genel
Başkanı Bendevi Palandöken,
“Yaz ayında doğalgaza zam gel-
di. Bundan sonraki süreçte elek-
trik, doğalgaz, petrol gibi ürün-
lere zam yapıldıkça enflasyon
muhakkak artar” dedi. Türkiye
Esnaf ve Sanatkarları Konfede-
rasyonu (TESK) Genel Başkanı
Bendevi Palandöken, artan zam
oranları ve zamların enflasyona
etkisine ilişkin basın açıklama-
sında bulundu. Palandöken, fi-
yatların düşmesi ve zamların
önüne geçilmesi içinse üretim
miktarının artması gerektiğine
dikkati çekti. Yaz döneminde
özellikle meyve sebze fiyatları-
nın düşmesi gerekirken yüksel-
diğine dikkati çeken TESK Genel
Başkanı Bendevi Palandöken,
“Yaz ayında doğalgaza zam gel-
di. Bundan sonraki süreçte elek-
trik, doğalgaz, petrol gibi ürün-
lere zam yapıldıkça enflasyon
muhakkak artar. Ama sorun bu
yaz mevsiminde fiyatların düş-
memesi ve navlun hizmetlerinin

yükselmesi gibi bir sorun var.
Özel bir akaryakıtın ticari araç-
lara taksi, dolmuş, minibüs,
otobüs, kamyon, tır gibi vasıta-
lara verilmemesinden kaynak-
lanan bir navlun maliyetleri
çıktı ortaya. Dolayısıyla vatandaş
yaz aylarında her şeyin ucuzla-
yacağını beklerken fiyatların
artması gerçekten düşündürücü.
Öte yandan dengesiz fiyat po-
litikaları da ürün fiyatlarını ar-
tırıyor. Bir pazarda 20 lira olan
domatesin başka bir pazarda
40 liraya satılması hem haksız
bir rekabet oluşturuyor hem de
vatandaşımızın cebini yakıyor”
dedi. Palandöken, “Fiyatların
gerileyebilmesi için başta üre-
timin artması lazım ama üretimi
artıracak alan kalmadı. Büyük-
şehirlerin etrafı beton yığını
oldu. Kendi kendine büyük şe-
hirler büyükşehir statüsünün
dışındaki şehirler ve ilçeler imara
açılmak suretiyle tarım arazileri
üretimi netice itibariyle sonlan-
dırma noktasına getirdi.” diye
konuştu. lANKARA-AA

Hazine kefaletiyle kullandırılan
kredi tutarı 913,5 milyar lirayı aştı
Hazine destekli kefalet sistemi
kapsamında bugüne kadar
913,5 milyar lirayı aşkın kredi
kullandırılırken, bunun 871,9
milyar lirası ticari kredilerden
oluştu. Sistem kapsamında
2009'dan temmuz ayı sonuna
kadar kullandırılan kredi mik-
tarı 913 milyar 577 milyon
887 bin liraya ulaştı. Bu kre-
diler için sağlanan kefalet ise
766 milyar 432 milyon 466
bin lira olurken, kefalet risk
bakiyesi ise 219 milyar 948
milyon 648 bin lira olarak
hesaplandı. Sistem kapsamı-
na işletmelerce kullanılan ti-
cari kredi tutarı 871 milyar
937 milyon 209 bin lirayı
bulurken, bu kredilere yönelik
kefaletin 732 milyar 936 mil-
yon 428 bin lira olduğu tespit
edildi. Ticari kredilerin kefalet
risk bakiyesi ise 219 milyar
934 milyon 92 bin lira oldu.
Ticari krediler türlerine göre

incelendiğinde en yüksek payı
649 milyar 667 milyon 388
bin lirayla işletme kredileri
alırken, bunu 66 milyar 669
milyon 96 bin lirayla yatırım
kredileri, 16 milyar 599 mil-
yon 943 bin lirayla gayri nak-
di krediler takip etti.” Ticari
kredilere sağlanan kefalet tu-
tarı sektörlerine göre de ana-
liz edildi. Buna göre, kefalet
tutarı içinde 303 milyar 253
milyon lira ve yüzde 41,38
ile en yüksek payı imalat sa-
nayi aldı. Bunu, 245 milyar
268 milyon lira ve yüzde
33,46 payla toptan ve pera-
kende ticaret, motorlu araç
servis hizmetleri ile kişisel
ve hane halkı ürünleri, 70
milyar 782 milyon lira ve
yüzde 9,66 payla inşaat, 28
milyar 417 milyon lira ve
yüzde 3,88 payla taşımacılık,
depolama ve haberleşme iz-
ledi. lANKARA-AA
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Kimya sektörü temmuzda ihracatını yüzde 19 artırdı

umhurbaşkanlığı
Yatırım Ofisi ta-
rafından, Türki-

ye'nin UDY politikasının genel
çerçevesini çizmek ve bu alan-
daki uygulamalara rehberlik
etmek üzere hazırlanan "Tür-
kiye UDY Stratejisi (2024-
2028)" yayımlandı. AA mu-
habirinin stratejiden derlediği
bilgilere göre, küresel tedarik
zinciri kapsamında ülkenin
küresel değer zincirlerine en-
tegrasyonunun güçlendiril-
mesi için yeşil ve dijital dö-
nüşüm alanında uluslararası
ticaret politikalarına uyum
seviyesi artırılacak. Bu kap-
samda, dijital pazarlarda re-
kabet ortamının iyileştirilme-
sine yönelik mevzuat çalışması
yapılacak. AB dijital ekonomi
düzenlemelerinin Türkiye ti-
caretini etkileyen boyutları
ve atılması gereken adımlar
tespit edilecek. Ülke ve dünya
ticaretinde yaşanan ekonomik
gelişmeler göz önünde bu-
lundurularak Türkiye'nin taraf
olduğu ikili ve çok taraflı an-
laşmaların (Gümrük Birliği,
serbest ticaret anlaşmaları,
çifte vergilendirmeyi önleme
anlaşmaları vb.) güncellen-
mesine ve yeni anlaşmaların
hayata geçirilmesine yönelik
çalışmalar yürütülecek. Tür-
kiye'nin tercihli ticaret ağı
güçlendirilecek, yeni serbest
ticaret anlaşmaları müzakere
edilecek ve yürürlükteki ser-
best ticaret anlaşmalarının
kapsamının genişletilmesine
yönelik çalışmalar yapılacak.

Gümrük Birliğinin güncellen-
mesi müzakereleri yürütüle-
cek ve kamu, özel sektör, sivil
toplum kuruluşları ile akade-
misyenlerin görüşleri alınarak
ulusal müzakere hazırlık ça-
lışmaları tamamlanacak.
Yeşil liman
uygulamalarına
destek sürecek

Türkiye'nin küresel değer
zincirlerindeki konumunun
güçlendirilmesi amacıyla tüm
ulaşım modlarında lojistik
kabiliyetleri ve altyapısı, çev-
re ve yeşil dönüşüm hassa-
siyetleri dikkate alınarak ge-
liştirilecek. Liman operas-
yonlarında enerji verimlili-
ğinin artırılması ile çevresel
etkilerin en aza indirilmesine

yönelik düşük emisyonlu/
emisyon üretmeyen makine
ve ekipmanların kullanımı
teşvik edilerek yeşil liman
uygulamalarının desteklen-
mesi sürdürülecek. Tüm ula-
şım modlarında, elektrikli
veya diğer alternatif yakıtlı
araçların kullanımı için alt-
yapı ve teknoloji yatırımları
yapılacak, yeni nesil, sürdü-
rülebilir, bütünleşik hareket-
lilik hizmetleriyle ilgili uyum
ve mevzuat düzenlemeleri
tamamlanacak. Küresel te-
darik zincirinin sürdürülebi-
lirliğinin sağlanması için ül-
kenin içinde bulunduğu ulaş-
tırma koridorlarının etkinli-
ğini ve çeşitliliğini artırma
çalışmaları sürecek. Doğu
Akdeniz bölgesinde Orta

Doğu ve Orta Asya ülkeleri-
nin çıkış kapısı olacak, transit
yük odaklı, bölgenin geliş-
mesine ve ihracatın artırıl-
masına katkı sağlayacak bir
ana liman inşa edilecek. Yeni
sanayi bölgeleri ve lojistik
hatları afet riskleri gözetile-
rek oluşturulacak, mevcut
demir yolu altyapısı daha et-
kin kullanılarak, sanayi böl-
geleri ve limanlarla (Ro-Ro
dahil) bağlantıları güçlendi-
rilecek. Türkiye'deki mevcut
uluslararası yatırımcılar ile
yerel tedarikçi firmaların iş
birlikleri geliştirilerek yerel
firmaların küresel değer zin-
cirlerine entegrasyonu artı-
rılacak. Yerli tedarik zincirini
güçlendirecek şekilde KO-
Bİ'lerin büyük ölçekli firmalar

etrafında kümelenmeleri teşvik
edilecek. Ana sanayi üreticileri
ve büyük işletmelerin tedarik
zincirlerine KOBİ'lerin eklem-
lenebilmeleri için eşleşmeleri
kolaylaştırılacak ve gerekli ka-
lite, verim, kapasite artışlarıyla
ürün geliştirme (ÜR-GE) faali-
yetleri tedarikçi geliştirme sü-
reçleri kapsamında destekle-
necek. Gümrük işlemlerinde et-
kinlik ve verimliliğin artırılması
amacıyla bilgi ve iletişim tek-
nolojilerinden azami ölçüde ya-
rarlanılacak, gümrük hizmetleri
yeşil ve dijital dönüşümle uygun
bir yapıya kavuşturulacak. Dış
ticaret işlemlerinde blokzincir
ve otomatik karakter tanıma
(OCR) gibi yenilikçi teknolojiler
kullanılarak kağıtsız ortamda
gümrük uygulamaları yaygın-
laştırılacak.

İhracat işlemlerinde blok-
zincir teknolojisinin kullanıl-
masına ilişkin yürütülen ça-
lışmaların Bilgisayarlı Gümrük
Etkinlikleri Sistemini (BİLGE)
de kapsayacak şekilde geliş-
tirilmesi sağlanacak. İmalat
sektöründeki katma değeri
artırmaya yönelik AR-GE, ÜR-
GE, tasarım, tedarik zinciri
yönetimi, dağıtım ve bakım-
onarım gibi nitelikli hizmet
girdilerinin payının artırılma-
sına yönelik çalışmalar yapı-
lacak. Öncelikli sektörler başta
olmak üzere firma iş ortakla-
rının yüksek teknolojili ÜR-
GE ve ticarileştirmesinin des-
teklendiği Sanayi Yenilik Ağ
Mekanizması Programı yay-
gınlaştırılacak. lANKARA-AA
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Türkiye'nin, uluslararası doğrudan yatırım (UDY) pa-
zarındaki potansiyelini harekete geçirmek amacıyla
küresel tedarik zinciri alanlarında adımlar atılacak.
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Türkiye’nin küresel değer zincirlerindeki
konumunun güçlendirilmesi hedefleniyor
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“7 Bölge 7 Bin
Cemre” projesiyle
AK Parti gençleri
afetlere hazırlıyor

TBMM Adalet Komisyonu Baş-
kanı ve AK Parti İstanbul Mil-
letvekili Cüneyt Yüksel, Güney
Afrika'nın Uluslararası Adalet
Divanında (UAD) İsrail aley-
hinde açtığı soykırım davasına
Türkiye'nin müdahil olması için
hafta içi dilekçeyi sunacaklarını
bildirdi. Anadolu Ajansının (AA)
Global İletişim Ortağı olduğu,
Boğaziçi Üniversitesi Hukuk
Fakültesince düzenlenen "Gaz-
ze'den Sonra Uluslararası Hu-
kuku Yeniden Düşünmek" kon-
feransının açılışının ardından
gazetecilere açıklamalarda bu-
lunan Yüksel, üniversitede ulus-
lararası, yüksek katılımlı bir
konferansın düzenlenmesinin
uluslararası hukuk alanında
çok önemli olduğunu söyledi.
Yüksel, 7 Ekim 2023'ten itibaren
İsrail'in gerçekleştirdiği katli-
amlar, soykırım ve savaş suçları
sebebiyle uluslararası hukukun
geldiği noktada büyük bir çık-
maz yaşandığına işaret ederek,
Birleşmiş Milletlerin (BM) dün-
ya barışını sağlayacak bir sistem
olması gerekirken, üzerine dü-
şen görevi yapmadığını dile ge-
tirdi. Sistemin reforme edilmesi
ve uluslararası hukukun yeni-
den düşünülmesi gerektiğini
vurgulayan Yüksel, İsrail'in 7
Ekim'den bu yana 40 bini aşkın

Filistinliyi katlettiğini hatırlattı.
Yüksel, bunların çoğunun ço-
cuk, bebek ve kadınlar olmak
üzere sivillerden oluştuğunu
belirterek, şöyle devam etti:
"Bugüne kadar İsrail'in eylemleri
aslında cezasızlık algısı üzerin-
den yürüdü. Ceza vermesi ge-
reken, tabii başta uluslararası
mahkemeler olmak üzere ama
onu uygulayacak olan da
BM'nin kendisi. Yani BM or-
ganları, gerek Genel Kurul gerek
Güvenlik Konseyi ama maalesef
UAD'nin vermiş olduğu örneğin
ihtiyati tedbir kararlarına dahi
uymayan, uluslararası mahke-
meleri tanımayan, aynı şekilde
BM Güvenlik Konseyi ve Genel
Kurul kararlarını tanımayan,
cezasızlık algısıyla birlikte ha-
reket eden karşımızda bir katil

devlet var. Bu katil devletin yö-
neticileri, başta Netanyahu ve
onun savaş kabinesi olmak üze-
re, cinayet şebekesi... Biz diyo-
ruz ki Türkiye olarak, 'Yaptık-
larınız yanınıza kalmayacak.'
Netanyahu yargılanacaksın ve
cezanı çekeceksin. Bundan ka-
çışın olmayacak. Bunu her plat-
formda, uluslararası örgütlerde
ve her platformda dile getir-
mekten çekinmeyeceğiz."

Cüneyt Yüksel, İran'da uğ-
radığı suikast sonucu öldürülen
Hamas Siyasi Büro Başkanı İs-
mail Heniyye'nin dünkü cenaze
törenine Türkiye olarak üst
düzey katılım gerçekleştirdik-
lerini ve Filistin'in haklı dire-
nişinin yanında olduklarını
göstermek için orada olduk-
larını kaydetti. Filistin Devlet

Başkanı Mahmud Abbas'ı 14-
15 Ağustos tarihlerinde Tür-
kiye'de misafir edeceklerini
ifade eden Yüksel, Abbas'ın
15 Ağustos'ta TBMM'de ko-
nuşma yapacağını söyledi.
Yüksel, Türkiye olarak ilk an-
dan itibaren İsrail'in yaptık-
larının savaş, insanlığa karşı
suç ve soykırım olduğunu dile
getirdiklerini, kendisinin de
Adalet Komisyonu Başkanı
olarak diğer ülkelerdeki mu-
hataplarına mektup yazdığını
anlattı. Mektubunda katliamın
durdurulması, kalıcı ateşkesin
olması gerektiğini söylediğini
aktaran Yüksel, şöyle konuştu:
"Güney Afrika'nın açtığı İsrail'e
karşı soykırım davasına Tür-
kiye olarak 31 Mayıs'ta bir
nota vererek mahkemeye mü-
dahil olacağımızı belirttik.
Şimdi buradan ilan ediyorum.
Bu müdahillik çalışmalarımız
sona geldi, tamamlandı. Bu
hafta içi Lahey'e, Uluslararası
Adalet Divanı'na Türkiye ola-
rak müdahillik dilekçemizi su-
nacağız ve Türkiye böylece
resmi olarak da müdahillik
başvurusunu yapmış olacak.
Tabii bu müdahillik başvurusu
üzerinde, daha sonraki aşa-
malarda da çalışmalarımız de-
vam edecek." lİSTANBUL-AA

İstanbul Emniyet Müdürlüğü, bir
eğlence mekanında 3 kadın müş-
teri ile işletme görevlileri arasındaki
kavganın, müşterilerin telefon şarj
ederek beklemek istemeleri, iş yeri
sahiplerinin mekanın kapatılacağını
belirtmesi üzerine çıktığını bildirdi.
Emniyetten yapılan açıklamada,
Beyoğlu Ömer Avni Mahallesi'nde
bulunan bir eğlence mekanında
kadın müşteriler A.İ.K, H.E. ve
Y.T. ile işletme çalışanları arasında
çıkan kavgaya ilişkin şu ifadelere
yer verildi: "Olayın meydana gel-
diği eğlence yerinde, kadın şahıs-
ların telefonlarını şarj etmek için
bekledikleri sırada, iş yeri çalışan-
ları tarafından hesap getirilerek
iş yerinin kapanacağının söylendiği,
çalışanlar ile aralarında telefonu
şarj edip biraz daha beklemek için
kalma yüzünden çıkan tartışma
sonrasında olayın meydana geldiği,

başka masadan gönderilen her-
hangi bir şey olmadığı şahısların
beyanlarından anlaşılmıştır. İnce-
lemelerde, görüntülerde yer alan
ve kadın şahısları darbettiği anla-
şılan şahısların M.M.D. ve V.T. ol-
dukları tespit edilmiş, şüpheliler
2 Ağustos saat 21.30 sıralarında
gözaltına alınmıştır." Çeşitli suç-
lardan M.M.D'nin 13, V.T'nin 12
suç kaydı olduğunun tespit edildiği
belirtilen açıklamada, 2 şüphelinin
"kasten yaralama" ve "cinsel taciz"
suçlarından bugün adli makamlara
sevk edildiği aktarıldı.

İçişleri Bakanı Ali Yerlikaya ise
konuya ilişkin sosyal medya he-
sabından yaptığı paylaşımda, "Ka-
dına şiddet uygulamaya kalkan
her kim olursa affetmeyiz! Eğer
buna cüret eden olursa hukuk
önünde hesabını verir." ifadelerini
kullandı. lİSTANBUL-AA

İstanbul Emniyetinden eğlence mekanında
kadınların darbedilmesine ilişkin açıklama

akan Göktaş, AK
Parti İl Başkan-
lığınca düzenle-

nen toplantıdaki sözlerine,
Afyonkarahisar'ın Türki-
ye'nin gözbebeği olan önem-
li iller arasında yer aldığını
belirterek başladı. "Anado-
lu'nun kilidi, doğu ile batının
kavşak noktası" olarak ni-
telendirdiği kente değer kat-
mak için çalıştıklarını ifade
eden Göktaş, "Ecdadımızın
emaneti olan bu güzel şehri,
her alanda güçlü kılarak ge-
leceğe taşımak hepimizin
sorumluluğudur. Bu anla-
yışla, 2002'den bugüne ka-
dar yapılan 138 milyar li-
ranın üzerinde yatırımla Af-
yonkarahisar'a büyük hiz-
metler yapıldı." diye konuş-
tu. İlk günkü heyecanla, el,
gönül birliğiyle güzel bir şe-
hir miras bırakmak için ça-
lıştıklarını bildiren Göktaş,
şunları söyledi: "Sosyal hiz-
met merkezlerimizle bu şeh-
rin kadınlarına, çocuklarına,
yaşlılarına, engellilerine hiz-
met ediyoruz. Sosyal yar-
dımlaşma ve dayanışma va-
kıflarımızla 7'den 77'ye va-
tandaşlarımızın yanında ol-

maya gayret ediyoruz. Bu
noktada Afyonkarahisar'da
ve Antalya'da 'Bireysel Sos-
yal Hizmet Danışmanlığı
Modeli'nin pilot uygulama-
sını başlattık. Bu kapsamda
bugün Afyonkarahisar'da
350 otizmli birey ve ailesi
için sosyal hizmet danış-
manlarımız görevlendirdik.
Bu modelle, otizmli birey-
lerin kendilerine ve ailele-
rine destek vermeye başla-
dık. Danışmanlarımız her
aileyi, ihtiyaçları doğrultu-
sunda belirli aralıklarla ta-
kibini yapıyor. Böylece
otizmli bireylerin en uygun
hizmetlere ulaşması için ai-
leyle çalışarak karar alma
süreçlerine yardımcı oluyo-
ruz. Bunun yanı sıra ailele-
rimize psikososyal destek
hizmeti veriyoruz.”

Göktaş, proje kapsamında
edindikleri tecrübeyi Afyon-
karahisar ve Antalya'nın ar-
dından tüm illere aktara-
caklarını belirtti.
"İsrailli kendini
bilmez bir Bakan..."

AK Parti'nin 23 yıl bo-
yunca yurdun geneline dev

eserler kazandırdığını, bü-
yük hizmetler götürdüğünü
ifade eden Göktaş, "Sayın
Cumhurbaşkanımızın lider-
liğinde Türkiye, her daim
bölgesinde ve dünyada so-
runlara çözüm üreten, barış
odaklı bir vizyon doğrul-
tusunda hareket etti, adım
attı." dedi. Erdoğan'ın ulus-
lararası tüm platformlarda
Türkiye'nin hak ve huku-
kunu, devletin çıkarlarını,
milletin onurunu kararlı-
lıkla savunduğunu vurgu-
layan Göktaş, şöyle devam
etti: "Dünya beşten büyük-
tür çıkışıyla her zaman ada-
let ve eşitlik için sesini yük-
selterek, adil ve dengeli bir
sistemin kurulması gerek-
liliğini dile getirdi. Filis-
tin'den Yemen'e, Libya'dan
Ukrayna'ya kadar derin
krizlerin yaşandığı her böl-
gede her daim mazlumun
ve mağdurun sesi oldu. Ku-
düs'ü savunmanın insanlığı
savunmak, barışı savun-
mak, farklı inançlara say-
gıyı savunmak olduğu inan-
cıyla Filistin mücadelesini
her daim sürdüreceğini dile
getirdi. Filistin davası bizim

öz meselemiz, Filistinliler
can kardeşimizdir. Asırlar-
dır barışın ve huzurun tem-
silcisi olan Filistin toprak-
ları, bugün ne yazık ki hala
bir ateş çemberi altında tu-
tuluyor. 75 yıldır işgal al-
tında olan Filistin, bütün
dünyanın gözü önünde yağ-
malanıyor. Çatışmalar ne-
deniyle Gazze’de hayatını
kaybeden 40 bine yakın Fi-
listinlinin çoğunluğu kadın
ve çocuklardan oluşuyor.
Bugün Filistinli kardeşleri-
miz soykırıma uğruyor.
Uluslararası Adalet Diva-
nı'nın İsrail'in Gazze, Doğu
Kudüs ve Batı Şeria'da iş-
galci olduğunu tespit et-
mesine rağmen İsrail işgal-
lerine devam ediyor.”

İsrail Dışişleri Bakanı Yis-
rael Katz'ın, Cumhurbaşkanı
Erdoğan'ı hedef alan payla-
şımına tepki gösteren Gök-
taş, şunları kaydetti: "İsrailli
kendini bilmez bir Bakan,
Sayın Cumhurbaşkanımızın
adını ağzına almaya cüret
ederek, pervasızca demok-
rasi dersi verme hadsizli-
ğinde bulunabiliyor. Bugün
soykırım suçluları, bu mü-

cadelenin yılmaz savunucu-
su İsmail Heniyye'yi hain
bir suikast sonucu şehit etti.
Heniyye, inandığı gibi ya-
şadı, yaşadığı gibi öldü. Bü-
tün ömrünü Filistin davasına
adadı. Verdiği mücadeleyle
kendinden sonra gelen tüm
nesillere örnek oldu. Gaz-
ze’nin şehitler kervanına ka-
tılan Heniyye'ye Allah'tan
rahmet diliyorum. Özgür Fi-
listin davası uğruna şehit
olan tüm Filistinli kahra-
manları rahmetle yad edi-
yorum. Tüm Filistin halkına
ve Filistin davasına gönül
vermiş insanlara sabır ve
başsağlığı diliyorum. Nehir-
den denize, özgür Filistin
için dualarımız onlarla. İs-
rail, Gazze'de işlediği soy-
kırımın üstünü kapatama-
yacak ve er ya da geç bu in-
sanlık dışı vahşetin hesabını
adalet önünde verecek. Bü-
tün dünyanın sessiz kaldığı
bu büyük insanlık dramına,
Filistinli kardeşlerimizin uğ-
radığı soykırıma sessiz kal-
mayacağız. Her daim Filis-
tin'in haklı mücadelesini sa-
vunmaya devam edeceğiz."
lAFYONKARAHİSAR-AA

B

Bakan Göktaş: İsrail, Gazze’de işlediği
soykırımın üstünü kapatamayacak
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AK Parti'nin "Cemre Afet Gönüllüsü"
eğitim programı Samsun AFAD
Müdürlüğünde başladı. Eğitimin
ilk gününde gönüllülere, ilk yardım
eğitimi verildi. Eğitimi takip eden
AK Parti Genel Başkan Yardımcısı
Çiğdem Karaaslan, AA muhabirine,
2021'de başlattıkları, AK Parti Çevre,
Şehir ve Kültür Başkanlığınca yü-
rütülen proje kapsamında, gönüllü
sayısının gün geçtikçe arttığını be-
lirtti. "Cemre" projesinin çok önemli
bir çevre hareketi olarak kuruldu-
ğunu anlatan Karaaslan, şunları
söyledi: "Cemre havaya, suya ve
toprağa düşer. Baharın gelişini müj-
deler. Bu da içimize düşen çevre
hareketi olarak tanımladığımızdır.
İlk etapta 1000 gençle onlara çevre
konusunda farklı eğitimler aldırarak
başladığımız ve 81 ilimizde yay-
gınlaştırdığımız bu hareketi bugün
farklı bir boyuta dönüştürüyoruz.
Tabii ülkemizde hiç yaşanmasını
arzu etmediğimiz ama sadece ül-
kemizde değil, dünya genelinde
de yaşanan afetler, yangınlar, dep-
remler, seller açıkçası bize bu ko-
nuda gönüllülüğün ne kadar önemli
olduğunu bir kez daha hatırlattı.
O yüzden bugün AFAD'ın koordi-
natörlüğünde AK Parti Gençlik Kol-
larımızla birlikte Çevre Şehir ve
Kültür Başkanlığı olarak 7 bölgede
gönüllülere eğitim aldırıyoruz. Tür-
kiye'de hedefimiz 7 bölgede 7 bin
Cemre..." Bütün şehirlerde eş za-
manlı olarak eğitimlerin başladığına
işaret eden Karaaslan, şöyle devam
etti: "Çıkış noktamız 7 bölge, 7
bin cemre. Çünkü her bölgemizin
her şehrimizin her ilçemizin karşı
karşıya olduğu farklı riskler var.
Dolayısıyla biz bu riskleri bilen
ve yönetebilen bir anlayışı hakim
kılmak üzere birçok alanda çalış-
ma yapıyoruz. Belediyelerimiz bu
konuda öncü bir görev üstleniyor.
Türkiye'de gönüllülüğün ne kadar
önemli olduğunu ve özellikle
gençlerle gönüllülük hareketinin
birleşmesinin hem çevre alanında
hem de afetler noktasında ne ka-
dar önemli olduğunun bilinciyle
7 bölge, 7 bin cemre diye yola
çıktık." lSAMSUN-AA

TBMM Adalet Komisyonu Başkanı Yüksel’den
UAD’deki “soykırım” davasına ilişkin açıklama

Aile ve Sosyal Hizmetler
Bakanı Mahinur Özdemir
Göktaş, "İsrail, Gazze'de iş-
lediği soykırımın üstünü
kapatamayacak ve er ya
da geç bu insanlık dışı
vahşetin hesabını adalet
önünde verecek." dedi.
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çişleri Bakanı Ali
Yerlikaya, "İçişleri
Bakanlığı, hem Kara

Vatan'da hem Mavi Vatan'da
gece gündüz demeden kanun-
ların bize vermiş olduğu yetki
ve yine kanunun bizden istemiş
olduğu, bize yüklemiş olduğu
ödevleri, görevleri, sorumlu-
lukları yerine getirmek üzere
cansiparane çalışıyor." dedi. Yer-
likaya, bazı temaslarda bulun-
mak üzere geldiği Edirne'de
"Türkiye'nin Huzuru Toplantısı"
düzenledi. Bakanlık olarak hu-
zuru ve güvenliği sağlamak için
terörle mücadeleden zehir ta-
cirlerine, organize suç örgütle-
rinden göçmen kaçakçılığı or-
ganizatörlerine kadar suç ve
suç odaklarıyla büyük mücadele
verdiklerini belirten Yerlikaya,
"Tüm Türkiye'de olduğu gibi
Edirne'de de suçta kibirlenen-
leri, huzurumuza kastedenleri,
hukuktan ve milletimizden al-
dığımız güçle tek tek bitirece-
ğiz." ifadesini kullandı. Cum-
hurbaşkanı Recep Tayyip Er-
doğan liderliğinde, Türkiye Yüz-
yılı'nda huzuru tesis etme nok-
tasında kararlılıklarının tam ol-
duğunu vurgulayan Yerlikaya,
kişilere karşı 10 önemli suçta
Edirne'de suç oranının yüzde
12,2 düştüğünü söyledi. Mal
varlığına karşı işlenen 10 önemli
suçta da olay sayısının yüzde
44,5 düşürüldüğünü anlatan
Yerlikaya, şu bilgileri
paylaştı:"Evden hırsızlık suçun-
da geçen yılın ilk 7 ayında,
hem jandarma hem emniyet
bölgesinde bir günde 347 hır-
sızlık olurken bu rakam şu anda
124'e düşmüş. Şimdi, 2024'ün
ilk 7 ayında Türkiye ortalaması
geçen yılı baz aldığımızda Tür-
kiye ortalaması yüzde 47'yi ya-
kaladık, ama Edirne yüzde
64,3'ü yakalamış evden hırsız-
lıkta. İş yerinden hırsızlıkta
yüzde 57 düşülmüş, oto hır-
sızlığını yüzde 68. Sadece yılın
ilk 7 ayında 6 oto hırsızlığı ol-
muş. Olay sayısında bütün ra-
kamlarda takdire şayan bir dü-
şüş var. Bu arada hapisle ilgili,
yakalamayla ilgili Edirne'de ilk
7 ayda 1069 yakalama yapılmış.
Organize suçla ilgili biliyorsunuz
Sayın Cumhurbaşkanımızın 'Biz,
şehirlerimizde eşkıyaların ne-
fesini keseceğiz. Onları hiçbir
şekilde istemiyorum' talimatı
var, İçişleri ailesine. Ben de her
fırsatta bunlara 'suç işlemekte
kibirlenenler' diyorum. Edir-
ne'de yapılan planlı, projeli

operasyonlarla beraber şu an
için organize suç örgütü yok."
Terör örgütlerine
yönelik operasyonlar

Vatandaşlardan kendilerini
rahatsız eden tüm suç örgüt-
lerine karşı 112'yi aramalarını
isteyen Yerlikaya, gittikleri tüm
huzur toplantılarında da va-
tandaşların emrinde olmaktan
iftihar ettiklerini söylediğini
aktardı.Terör örgütü PKK ile
ilgili Edirne'de yılın ilk 7 ayında
90 kişinin tutuklandığını, 20
kişinin adli kontrol şartıyla
serbest bırakıldığını ve 7 terö-
ristin etkisiz hale getirdiği be-
lirten Yerlikaya, terör örgütü
FETÖ ile ilgili 348 operasyonda
535 kişinin tutuklandığını, 116
kontrol şartıyla serbest bıra-
kıldığını, terör örgütü DEAŞ
ilgili 18 operasyonda 12 kişinin
tutuklandığını ve 2 kişinin adli
kontrol şartıyla serbest bıra-
kıldığını ve marjinal sol terör
örgütleriyle ilgili 21 operas-
yonda da 8 kişinin tutuklan-
dığını ve 12 kişinin de adli
kontrol şartıyla serbest bıra-
kıldığını kaydetti.Bakan Yerli-
kaya, etkisiz hale getirilen te-
röristlerden 3'ünün sözde "üst
düzey" terörist olduğunu ve
birinin turuncu, ikisinin de gri
kategoride olduğunu aktardı.
Uyuşturucuyla ilgili Edirne'de
esrardan kenevire varıncaya
kadar narkotik veriler skalası-
nın kilogram esaslı toplamını
aldıklarını vurgulayan Yerli-
kaya, "İl geneli emniyet, jan-
darma ve sahil güvenlik 905
kilo. Bakın 154 imal ve tica-
retten tutuklu, 40 adli kontrol.
Kullanıcı ve diğer meselelerle
ilgili de tutuklanan sayısı 14,
adli kontrol sayısı da 4. Top-
lamda 168 tutuklu, 44 adli
kontrol olduğunu söylemek is-
tiyorum. Bu noktalarla ilgili

de vatandaşlarımızın bizi ara-
malarının tekrardan altını çiz-
mek istiyorum." diye konuştu.
Edirne'de 7 bin 668 düzenli
göçmen olduğunu belirten Yer-
likaya, bunlardan 563'ünün ge-
çici koruma kapsamında, 6 bin
635'in ikamet izinli ve 460'ının
da uluslararası koruma kapsa-
mında olduğunu ifade etti. Tüm
ülkede olduğu gibi Edirne'de
de düzenli göçmenlerin adres
tahkikatlarını yaptıklarını bil-
diren Yerlikaya, şunları dile ge-
tirdi: "Ne demek bu? Her birinin
adreslerine güvenlik birimleri-
miz ve göç çalışanı arkadaşla-
rımız gitti, o adrese oturup
oturmadıklarını kontrol etti.
Adreslerinde bulamadıklarımıza
da 90 gün süre veriyoruz. On-
lara vermiş olduğumuz hiz-
metleri askıya alıyoruz ve hem
kendi dillerinde hem de İngi-
lizce ve Türkçe de dahil olmak
üzere mesaj gönderiyoruz ki
adreslerini güncellesinler. Bu
güncelleme, vermiş olduğumuz
sürede yapmadıkları takdirde
onları düzensiz hale getirip ya-
kaladığımız zamanda deport
ediyoruz, edeceğiz. Yine 19 Ey-
lül, Edirne ve Trakya hududu-
muz için çok önemli bir tarih.
Ben o vakit, muhatabımız Bul-
garistan ve Yunanistan'daki
meslektaşlarımı telefonla ara-
dım. Dedim ki 'Şimdi üzeri-
mizde daha büyük bir sorum-
luluk var. Hudutlarımızı koru-
makla ilgili milletimizin bizden
beklediği, huduttaki bütün sınır
güvenlik entegre tesislerimizle,
hudut birliklerimizle ne bir
kişiyi alırız ne de bir kişiyi, bu-
radan düzensiz bir göçmenin,
oraya geçişine de göz yumarız.
Zinhar böyle bir şey yapamayız,
düzensiz göçmenin geçişine de
oradan geri ittirmeye de mü-
saade etmeyiz' dedik ve 19 Ey-
lül'den itibaren şu anda mu-

hataplarımızla bakan olarak
ben arkadaşlarımla, valilerimiz
kurmuş olduğumuz bir meka-
nizmayla, Göç İdaresi Başka-
nıyla kurmuş olduğumuz bir
mekanizmayla, devamlı surette
3 ülke bürokrasisi istişare ha-
lindeyiz."
"Bu işi bitirmek
noktasında biz
kararlıyız"

Buradaki düzensiz göçmenle
ve göçmen kaçakçılığı organi-
zatörleriyle cansiparane mü-
cadele ettiklerini ifade eden
Yerlikaya, Türkiye genelinde
ve Edirne'de göçmen kaçakçılığı
organizatörlerine yönelik ya-
pılan operasyon sayılarına ilişkin
bilgi verdi. Yerlikaya, "Gözaltına
alınıp tutuklanmamış, adli kont-
rol verilmemiş halen aramızda
gezen vatandaşlara şunu söy-
lüyoruz, siz bu işten vazgeçin,
niyetinizden bunu çıkarın. Fırsat
bulduğunuz zaman göçmen
kaçakçılığı, organizatörlüğü
yapmaya eğer cüret ederseniz,
bilin ki daha önce tutuklayıp
cezaevine göndermiş oldukla-
rımızın yanına kesinlikle gön-
dereceğiz. Hem istihbarat bi-
rimlerimiz hem de güvenlik bi-
rimlerimiz bu noktada fevka-
lade gayret gösteriyorlar. Bu
işi bitirmek noktasında biz ka-
rarlıyız." sözlerini sarf etti. Edir-
ne'de 7 aylık dönemde yakala-
nan düzensiz göçmen sayısının
30 bin 400 olduğunu belirten
Yerlikaya, "Sınırlarımızdan girişi
engellenen düzensiz göçmen
sayısı 256. Yine geri gönderme
merkezinden şu ana kadar ev-
raklarını tamamlayıp Edirne'den
deport ettiklerimizin sayısı da
9 bin 85." dedi. Düzensiz göç-
menlerin tespitini kolaylaştıran
mobil göç araçlarının sayısını
yıl sonuna kadar 350'ye ta-
mamlayacaklarını aktaran Yer-
likaya, "1 milyonun üzerinde
kişinin kimliğine baktık. 94 bi-
nin üzerinde de düzensiz göç-
meni bu şekilde insani ve vic-
dani bir ortamda sadece ne-
zaketen kimlik sorma yönte-
miyle, en ufak insan haklarına
aykırı bir durum olmaksızın
bu süreci yaptık. Avrupa'da,
dünyada bunu bu şekilde ya-
pan tek ülke de biziz." ifadesini
kullandı. Edirne'de kaçakçılıkla
ilgili yapılan operasyonlara de-
ğinen Yerlikaya, "Bunlar yak-
laşık 125 milyon vergi kaybını
önledi." değerlendirmesinde
bulundu. lANKARA-AA
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Bakan Yerlikaya, "İçişleri Bakanlığı, hem Kara Vatan'da hem Mavi Vatan'da
gece gündüz demeden kanunların bize yüklemiş olduğu ödevleri, görevle-
ri, sorumlulukları yerine getirmek üzere cansiparane çalışıyor." dedi.

Yerlikaya: Kanunların bize vermiş 
olduğu sorumlulukları yerine
getirmek üzere cansiparane çalışıyoruz

Dünyada kuruluşlar varlıklarını
korumak ve uzun ömürlü olmak
için, birbirleriyle alışveriş yaparlar.
Bütün ülkelerin kuruluşları ya
üreticiler ya da tüketiciler olarak,
birbirlerine bağımlıdırlar.

Kuruluşların birlikte yaşadıkları
dünyada, ekonomik ve kültürel
yarışma olmadan, hiçbir alanda
gelişme olmaz. İyilikte yarışma
yarışan kuruluşların sayısını çoğ-
altırken, kötülükte yarışma yarı-
şan kuruluşların sayısını azaltır.

Ürünlerin ve hizmetlerin üretim
yöntemlerindeki yenilikler, iletişim
araçlarındaki gelişmeler, kuru-
luşlar arasındaki yarışmayı, yerel
pazarlardan küresel pazarlara ta-
şımıştır. Finansman kaynaklarını
çeşitlendirmeyen, üretim yön-
temlerini geliştirmeyen ve pazar-
lama tekniklerini yenilemeyen
kuruluşların, ürettikleri ürünlerin
ve hizmetlerin kalitelerini artır-
maları mümkün değildir. Kuru-
luşlar dünya pazarlarında, üç ana
strateji izleyerek, kendilerine yer
açmaya çalışırlar.

Kuruluşlar arasında, çok sık
olmasa da izlenen stratejilerden
ilki, “Kaybet Kaybet” stratejisidir.
Bazı kuruluşlar yarışmak zorunda
oldukları kuruluşları, kesinlikle
yok edilmesi gereken düşman
olarak görürler. “Kaybet Kaybet”
stratejisinin uygulandığı bir ya-
rışmada, taraflar birbirlerine öy-
lesine zarar verirler ki, yarışmanın
kazananı olmaz, iki taraf da kay-
beder. Bu yüzden “Kaybet Kay-
bet”, kuruluşların kaçınması ge-
reken, kazananı çok olmayan bir
savaş stratejisidir.

Kuruluşlar arasındaki yarışma
stratejilerinden ikincisi, biri ka-
zanırsa, diğerinin kaybettiği, “Ka-
zan Kaybet” stratejisidir. Dünya
ölçeğinde yaygınlık kazanan ve

kurumsallaşan spor kuruluşları
arasında “Kazan Kaybet” stratejisi
geçerlidir. Ancak spor karşılaş-
malarında “Kazan Kaybet” yarış-
ma stratejisindeki yaklaşım, ku-
ruluşlara uygulanırsa, yalnızca
bir taraf kaybetmez, iki taraf bir-
den kaybeder. Kuruluşlar, birbir-
lerine bağımlıdır, birinin kaybı
diğerine de yansır.

Kuruluşların izledikleri üçüncü
yarışma stratejisi, “Kazan Kazan”
her zaman başarıyla uygulanan,
en geçerli yarışma stratejisidir.
Kuruluşlar arasındaki yarışmada
“Kazan Kazan” stratejisi, tek
yanlı bağımlığa değil, karşılıklı
bağımlılığa dayanır. “Kazan Ka-
zan” yarışma stratejisinde, iki
taraf da kazandığından, taraflar
aralarındaki alışveriş hacmini
büyütmek için, birbirleriyle iş
birliği yaparlar. Bir tarafın ka-
zanması, diğer tarafın kaybet-
mesi anlamına gelmez.

Dünyadaki bütün kuruluşlar
aralarındaki yarışta, “Kazan Ka-
zan” stratejisi izlerlerse, dünyanın
kaynakları, bütün insanların zo-
runlu ihtiyaçlarını karşılar, herkes
için hayatı kolaylaştırırlar. Ancak
devletler gibi, kuruluşlar da güç-
lendikleri zaman, aralarındaki
yarışta “Kazan Kazan” barış stra-
tejisinden daha çok “Kaybet Kay-
bet” savaş stratejisi izlemeyi se-
çerler. Bu yüzden insanlığın ço-
ğunluğu, bolluk içinde değil, yok-
luk içinde yaşamaktadır. 

İyilikleri özendirmede, kötü-
lükleri önlemede yarışmak, bütün
kuruluşların görevidir.

Kökleri “Kaybet Kaybet” olan
ağaçların, meyvaları “Kazan Ka-
zan” olmaz.

Kuruluşların yarışma dünya-
sında, kazananlar kazandıran-
lardır.

İ

Ekonomi dünyasında
kazandırmayanlar
kazanamazlar

İçişleri Bakanı Ali Yerlikaya,
İstanbul ve Yalova'da dü-
zenlenen "Narkoçelik-30"
operasyonlarında Türkiye'ye
nakledildiği belirlenen 1
ton 549 kilogram "metam-
fetamin"in ele geçirildiğini,
zehir taciri ve imalatçısı 8
şüphelinin yakalandığını
bildirdi. Yerlikaya, sosyal
medya hesabından yaptığı
paylaşımda, uluslararası
uyuşturucu trafiğine ve ze-
hir tacirlerine asla geçit ver-
meyeceklerini vurguladı.
Operasyona ilişkin görün-
tüleri de paylaşan Yerlikaya,
"İstanbul ve Yalova'da dü-
zenlenen Narkoçelik 30
operasyonlarında İran’dan
ülkemize nakledildiği tespit
edilen 1 ton 549 kilogram
metamfetamin ele geçirildi.
Operasyonlarda zehir taciri

ve imalatçısı 8 şüpheli ya-
kalandı. Ülkemizi ulusal ve
uluslararası zehir tacirle-
rinden temizlemeye karar-
lıyız. Ülkemizin dört bir ya-
nında zehir tacirlerine karşı
operasyonlarımız devam
edecek." ifadelerini kullandı.
Bakan Yerlikaya, Büyükçek-
mece Cumhuriyet Başsav-
cılığının koordinesinde, İs-
tanbul İl Emniyet Müdür-

lüğü Narkotik Suçlarla Mü-
cadele Şube Müdürlüğü,
Yalova İl Emniyet Müdür-
lüğü ve Yalova İl Jandarma
Komutanlığınca yapılan ça-
lışmalar sonucu organize
suç örgütü tarafından
İran'dan "emdirme" yönte-
miyle Türkiye'ye yollanan
uyarıcı maddeleri ayrıştırma
ve imal etmekle görevli uz-
man şahısların İran'dan İs-

tanbul'a gönderildiği, uyuş-
turucu ve uyarıcı maddeleri,
Yalova'daki ayrıştırma ve
çoğaltım merkezi olarak
kullanılan çiftlik evine yer-
leştirerek uyarıcı madde
üretimine başlandığının tes-
pit edildiğini belirtti. Yerli-
kaya, şunları kaydetti: "İs-
tanbul'da 8 farklı adrese
düzenlenen operasyonda
240 kilogram metamfeta-
min ele geçirildi. Yalova İl
Emniyet Müdürlüğü ve İl
Jandarma Komutanlığının
desteğiyle Yalova'nın Altı-
nova ilçesinde 2 farklı ad-
rese düzenlenen operasyon-
da 1 ton 259 kilogram sıvı
halde metamfetamin, 50
kilogram kristal halde me-
tamfetamin ve 77 kilogram
ara kimyasal madde ele ge-
çirildi." lANKARA-AA

‘Narkoçelik-30’ operasyonlarında 1,5 ton metamfetamin ele geçirildi

Gaziantep'te eğitim sırasında
gaz tüfeği kapsülü yüzüne çar-
pan ve şehit olan polis memuru
Halil İbrahim Kuzkun, son yol-
culuğuna uğurlandı. Kuzkun için
Gaziantep İl Emniyet Müdürlüğü
Çevik Kuvvet Şube Müdürlüğü
bahçesinde tören düzenlendi.
Şehidin özgeçmişinin okunduğu
törende, İl Müftü Vekili Şakir
Aktaş tarafından dua edildi. Tö-
rene şehidin babası Ahmet, an-
nesi Melek, eşi Seda ve yakınları
ile Emniyet Genel Müdür Yar-
dımcısı Adem Çakıcı, Gaziantep

Valisi Kemal Çeber, Özel Harekat
Başkan Yardımcısı Eraslan Er, İl
Emniyet Müdürü Celal Özcan
ve şehidin silah arkadaşları ka-
tıldı. Şehidin naaşı, buradaki
törenin ardından Oğuzeli ilçesine
bağlı Altunyurt Mahallesi'nde
toprağa verildi. Polis memuru
Kuzkun, Gaziantep Polis Mesleki
Eğitim Merkezi'nde 10 Tem-
muz'da eğitim verdiği sırada gaz
tüfeğine sıkışan kapsülün yüzüne
çarpmasıyla yaralanmış, kaldı-
rıldığı hastanede şehit olmuştu.  

lGAZİANTEP-AA
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Gaziantep’te eğitim sırasında
şehit olan polis memuru 
Kuzkun toprağa verildi
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Hamas Siyasi Büro Başkanı İsmail Heniy-
ye'ye düzenlenen suikastın ardından acil
oturumla toplanan Birleşmiş Milletler Gü-
venlik Konseyi'nde (BMGK) bazı üyeler
suikastı kınarken, ABD ve İngiltere İran'ı
suçladı. BMGK, İran'ın talebi ve Rusya,
Çin ve Cezayir'in desteğiyle acil oturumla
toplandı. Çin'in BM Daimi Temsilcisi Fu
Cong, Heniyye'ye yönelik suikastı güçlü
şekilde kınarken, bunun BM Şartı'nın temel
ilkelerini çiğnediğini dile getirdi. Fu, "Çin,
bu olayın bölgede meydana getirebileceği
karışıklıktan derin endişe duyuyor." dedi.

"Bu çılgınlık ne zaman sona erecek?"
Cezayir'in BM Daimi Temsilcisi Amar

Bendjama ise "Felaketin eşiğindeyiz." uya-
rısında bulundu. Heniyye'ye yönelik suikastı
"terör faaliyeti" olarak tanımlayan Bend-
jama, bunun uluslararası hukuku ve İran'ın
egemenliğini ihlal ettiğini kaydetti. Bend-
jama, suikastın tek bir kişiyi hedef alma-
dığını belirterek, "Saldırı, diplomatik iliş-
kilerin ve küresel düzenin temelini oluş-
turan egemenliğin kutsallığını ihlal etmiştir."
ifadesini kullandı. İsrail'in söz konusu

"terör faaliyetini" en güçlü şekilde kına-
dıklarının altını çizen Bendjama, İsrail'in
kanlı politika seçerek Gazze, Batı Şeria,
Yemen, Lübnan, Suriye ve şimdi de İran'da
şiddeti sürdürdüğünü söyledi. Bendjama,
"Bu çılgınlık ne zaman sona erecek?" so-
rusunu yönelterek, uluslararası toplumun
masum kanı akarken ve uluslararası hukuk
parçalarına ayrılırken sessiz kalmaması
gerektiğini vurguladı.
"Bölge kaynama
noktasında"

Rusya'nın BM Daimi Temsilci Yardımcısı
Dmitry Polyanski de Heniyye'ye yönelik
suikastı güçlü şekilde kınadıklarını bildirdi.
Bu olayın Gazze'de ateşkes müzakerele-
rine büyük darbe vurduğuna işaret eden
Polyanski, "İran'ı bölgesel bir çatışmaya
çekme çabaları zaten kaynama noktasında
olan bölgeyi daha da istikrarsızlaştırıyor."
değerlendirmesini yaptı. Polyanski, Orta
Doğu'da üst düzey siyasi ve askeri kişilere
yönelik suikastların bölgeyi savaşın eşiğine
getirdiğini belirterek, gerginliğin azaltıl-

masının hiç olmadığı kadar önemli ol-
duğunu vurguladı. Dmitry Polyanski,
kapsamlı bölgesel savaşın engellenmesi
gerektiğinin altını çizdi.
ABD ve İngiltere İran'ı suçladı

ABD'nin BM Daimi Temsilci Yardımcısı
Robert Wood ise İsrail'in kendini "Hiz-
bullah ve diğer teröristlerden" koruma
hakkı olduğunu belirterek sözlerine baş-
ladı. ABD'nin İsrail'in Beyrut'un güney

bölgesine düzenlediği saldırıya dahil ol-
madığını ifade eden Wood, "Hizbullah'ın
bu saldırıdan sorumlu olduğuna dair
hiçbir şüphe yok." değerlendirmesinde
bulundu. Wood, Hizbullah'ın İran'ın des-
teğiyle İsrail'e 8 Ekim'den beri saldırılar
düzenlediğini kaydederek, BMGK üye-
lerinin bu saldırıları kabul etmemesi ge-
rektiğini ifade etti. İran'ın BMGK karar-
larına uymak zorunda olduğunu belirten
Wood, BMGK'nin İran'ın bölgesel barış

ve güvenliği tehdit eden davranışlarına
karşı ilave tedbirleri gözden geçirmek
zorunda olduğunu söyledi. Wood, ABD'nin
Heniyye'nin ölümüyle de bir bağlantısı
olmadığını kaydetti. "Daha geniş bir savaş
kapıda değil ve bu durumun üstesinden
gelinebilinir." diyen Wood, İran ve des-
teklediği "teröristlerin" sürekli bölgesel
çatışma riskini tetiklediğini dile getirdi.

Wood, İran üzerinde nüfuzu bulunan
BMGK üyelerinin Tahran'a baskıyı ar-
tırmasını talep etti. İngiltere'nin BM
Daimi Temsilcisi Barbara Woodward da
artan şiddetin kimsenin çıkarına olma-
dığının altını çizdi. Acil itidal çağrısında
bulunan Woodward, "Uzun vadeli barış,
bombalar ve silahlarla sağlanamaz." ifa-
delerini kullandı. İran destekli Husilerin
İsrail'e saldırılarının sürdüğüne işaret
eden Woodward, İran'ı suçlayarak, bunun
sonlanması gerektiğini söyledi. Woodward,
İngiltere'nin İsrail'in güvenliğine olan bağ-
lılığının sarsılmaz olduğunu belirterek,
İsrail'in meşru müdafaa hakkı bulundu-
ğunu kaydetti. lNEW YORK-AA

BMGK üyelerinin bazıları Heniyye suikastını kınarken, ABD ve İngiltere İran’ı suçladı

FO
T
O

Ğ
R

A
F:

 A
A

DR. MUSTAFA CANER

akarya Üniversitesi Öğre-
tim Üyesi Dr. Mustafa Ca-
ner, Mesud Pezeşkiyan'ın

cumhurbaşkanlığı döneminde İran
dış politikasını nelerin beklediğini
AA Analiz için kaleme aldı.

İran'ın yeni Cumhurbaşkanı Mesud
Pezeşkiyan büyük beklentilerle cum-
hurbaşkanlığı koltuğuna geçmeye
hazırlanıyor. Pezeşkiyan'ın yemin tö-
reni bugün yapılacak. Tören önce-
sinde yaşanan gelişmeler İran'ın yeni
dönemine dair ipuçları veriyor.
Pezeşkiyan'dan
beklentiler neler?

Mesud Pezeşkiyan, yıllardır süren
İran siyasetinin tek renkliliğini den-
gelemek üzere heyecanlı bir seçimin
ardından yüzde 54 oyla seçildi. Se-
çim süreci ve sonuçlar Pezeşki-
yan'dan beklentileri anlamak için
önemli. Pezeşkiyan için oy atanlar,
değişim isteyenler ve radikal mu-
hafazakar bir siyaseti istemeyenler
olarak ikiye ayrılabilir. İlk kısımda
reformistler, ılımlılar ve etnik ve
mezhepsel azınlıklar yer alırken,
ikinci kısımda ise geleneksek mu-
hafazakarlar yer alıyor. İki kesimin
de bir takım ortak beklentilere sahip
olduğu ve bunların karşılığını Pe-
zeşkiyan'ın söylemlerinde buldukları
söylenebilir.

Özellikle içeride halk ve devlet
arasındaki gerilimli ilişkinin yatış-
ması, dışarıda ise savaş ve çatışma
sahalarının genişlediği bir bağlamda
İran'ı emniyetli bir bölge olarak ko-
numlandırmak Pezeşkiyan'ın önce-
likli siyasi hedefleri arasında bulu-
nuyor. Elbette ekonomi gibi yıllardır
toplumsal ve siyasi hayatın gölge-

sinde şekillendiği önemli bir kriz
alanı mevcut ve yeni cumhurbaş-
kanının mesaisinin önemli bir kısmı
da bu alana matuf olacak.

Sistemin diğer iktidar odaklarıyla
hükümet arasındaki siyasi etkileşim,
Pezeşkiyan'dan beklenenlerin ger-
çekleşip gerçekleşmeyeceğini belir-
leyecek. Dini lider Ayetullah Ali Ha-
maney'in mezkur aktörlere olan
"Yeni cumhurbaşkanı ile uyumlu ça-
lışın." çağrısının ne kadar karşılık
bulacağını yeni dönemde göreceğiz.
Ancak henüz kabine oluşumu aşa-
masında eski Dışişleri Bakanı Cevad
Zarif üzerinden yaşanan tartışmalar,
bizi uyumdan ziyade gerilimin ve
tartışmaların beklediğini gösteriyor.
Öte yandan, Pezeşkiyan'ın adaylığına
izin verilmesi ve seçilmesinin yal-
nızca seçimlere katılımı artırma he-
defiyle sınırlı bir hamle olmaması,
Pezeşkiyan hükümetinden bir takım
icraatların da beklendiğini gösteri-
yor. Bunların başında da içerideki
siyasi tıkanıklığın giderilmesi ve
özellikle Mahsa Emini'nin ölümü
sonrası yaşanan siyasi sisteme yö-
nelik yabancılaşmanın sona erdiril-
mesi geliyor. Hamaney'in bu cihette
Pezeşkiyan'a desteğini devam etti-
receği anlaşılıyor.
Yeni dönemde 
İran dış politikası 
nasıl şekil alacak?

İran'ın dış siyaseti ve özellikle
bölgesel siyaseti karmaşık bir alan.
Zira bu alanda muhtelif aktörler
yasal olarak söz sahibi. Cumhur-
başkanı da güçlü bir aktör olarak
süreçte etkide bulunsa da nihai
karar ona ait değil. İran'da dış poli-
tikada karar verici olarak Milli Gü-
venlik Yüksek Konseyi ve Meclis

gibi diğer güçlü aktörler de yer alı-
yor. Ayrıca sahada Devrim Muha-
fızları Ordusu'nun bölgesel siyaseti
etki kapasitesi çok yüksek.

İran'ı alakadar eden jeopolitik
meselelerde cumhurbaşkanı deği-
şimlerinin radikal bir etkisinin olması
beklenmemeli. Bazı dosyalarda dini
liderin muvafık bulduğu sınırlı açı-
lımlar söz konusu olabilir ancak
köklü dönüşümlerin ihtimali zayıf
görünüyor. Örneğin, dış politika ve
ekonomi alanlarının doğrudan ilişkili
oldukları nükleer yaptırımlar ko-
nusunda İran tarafının atacağı adım-
ların ritmi Pezeşkiyan hükümetince
belirlenecek olsa da bu adımların
ölçüsünü Hamaney belirleyecek.

Hamaney'in ABD ile doğrudan
müzakerelere sıcak bakmadığı bili-
niyor. Öte yandan İran tarafı mü-
zakereye istekli olsa bile ABD tara-
fının ülkede yaşanan siyasi çalkan-
tılar sebebiyle İran'a yönelik istikrarlı
ve bütünlüklü bir siyaseti üreteme-
yeceği açık. Dolayısıyla İran'ın en
azından ABD'deki başkanlık düğü-
münün çözülmesini ve yeni başkanın
kendi yönetimini işler kılmak için
harcayacağı minimum süreyi bek-
lemesi gerekecek.

Bu arada, 2015'te imzalanan Kap-
samlı Ortak Eylem Planı (KOEP)
üzerindeki Birleşmiş Milletler Gü-
venlik Konseyi (BMGK) kararı da
Ekim 2025'te zaman aşımına uğra-
yacak. Bu tarihten sonra da nükleer
anlaşmanın tekrar diriltilmesi im-
kansız görünüyor. Yeni bir nükleer
anlaşma için ise uluslararası kon-
jonktürün uygun olmadığı söylene-
bilir. İran ve Rusya arasındaki iliş-
kilerin ilerlemesi Batının İran ile
anlaşmaya yönelik gönülsüzlüğünün
en önemli sebeplerinden bir tanesi.

Elbette, İran ve ABD heyetleri ara-
sında gizli görüşmeler sürekli yapı-
lıyor. Umman bu görüşmelere uzun
yıllardır ev sahipliği yapıyor. Dola-
yısıyla, İran ve ABD arasında sınırlı
mutabakat anlaşmaları mümkün.
Bu anlaşmaların İran'ın etki sahaları
ve İran etkisi altındaki silahlı gruplar
ile alakalı olma ihtimali bir hayli
yüksek.
Zengezur Koridoru ve
Kalkınma Yolu Projesi
siyasetinde değişiklik
beklenmiyor

Kalkınma Yolu Projesi ve Zenge-
zur Koridoru İran'ın dış politikasında
Türkiye'yi de ilgilendiren iki önemli
jeopolitik mesele olarak öne çıkıyor.
Aslında iki konuda da İran devletinin
belirli bir perspektifi var. Bunun Pe-
zeşkiyan tarafından değiştirileme-
yeceği açık. Fakat Pezeşkiyan'ın bazı
hasletleri, performatif gücünü ve
avantajını perçinleyecek bir işlev
görebilir. İran, Nahçıvan ve Azer-
baycan'ı birbirine bağlayarak ken-
disinin bölgesel denklemdeki ağır-
lığını azaltan Zengezur Koridoru
projesini bir sınır değişimi olarak
telakki ettiğini ve "izin vermeyece-
ğini" defalarca vurguladı. Bunun
üzerine taraflar alternatif projeler
üzerinde çalışmalara başladı. İran
ve Azerbaycan arasında son yıllarda
yaşanan gerilim, sınırın iki yaka-
sındaki akraba Türk topluluklarının
duygusal tepkileri üzerinden İran
devletine olumsuz olarak yansıdı.
İşte tam bu noktada Pezeşkiyan'ın
vurgulamaktan hiç çekinmediği ve
dahası gurur duyduğu Türk kimliği,
bölgedeki Türklerin İran devletiyle
arasındaki soğukluğu gidermek adı-

na işlevsel olacaktır.
Öte yandan, Türkiye'nin Irak ile

hayata geçirmeye çalıştığı Kalkınma
Yolu Projesi de bölgesel dengeleri
ekonomik, siyasi, toplumsal ve dahi
askeri anlamda dönüştürecek bir
potansiyele sahip. Böylesine kap-
samlı projelerin başarılması güçlü
siyasi irade ve azim gerektiriyor.
İran tarafı da böylesine kapsamlı
bir projenin kendisi adına ne gibi
sonuçlar üretebileceği üzerinden
konuya yaklaşıyor. 2005 yılından
itibaren Irak üzerindeki nüfuzunu
tedricen artıran İran'ın Kalkınma
Yolu Projesi ile Türkiye'nin bölgedeki
etkisini artıracağından çekinmesi
yüksek bir ihtimal.

Meselenin bir diğer yönü ise
İran'ın, Irak'ın bu projeyle kazana-
cağı ekonomik ve siyasi sermayenin,
ülkeyi siyasi bir özneye dönüştür-
mesine karşı yaklaşımı. Burada da
benzer olarak İran'ın "Irak'ı kaybet-
me" tedirginliğinin gündeme gelmesi
olasıdır. Proje konusunda İran ta-
rafından resmen olumsuz bir söylem
dile getirilmiyor. Ancak bu ve benzeri
jeopolitik hesaplar İran tarafının
Kalkınma Yolu Projesi'ne yönelik
yaklaşımını biçimlendirecektir. Bu
noktada, Pezeşkiyan'ın etkisinin
zayıf olacağı söylenebilir. Elbette
İran'ın da projeye katılması müm-
kün. Muhtemel bir senaryo İran'ın
açıkça projeye karşı olmak yerine
projenin bir parçası olarak Bağ-
dat'taki nüfuzu üzerinden kendi çı-
karlarını maksimize edecek yönde
projeyi şekillendirmeye çalışması
olacaktır.

[Dr. Mustafa Caner, Sakarya
Üniversitesi Ortadoğu Ensti-
tüsünde Öğretim Üyesidir.]

Pezeşkiyan 
döneminde İran 
dış politikası nasıl 
şekillenecek?
İran'ı alakadar eden jeopo-
litik meselelerde cumhur-

başkanı değişimlerinin
radikal bir etkisinin olması

beklenmemeli.
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Pentagon, “İsrail’in güvenliği”
için bölgeye ilave savaş uçakları
ve gemiler gönderiyor

Danimarka, MİT’in yönettiği takas
operasyonunda Türkiye’nin
diplomatik başarısını tebrik etti
Danimarka Dışişleri Bakanı
Lars Lokke Rasmussen, Milli
İstihbarat Teşkilatının (MİT)
yönettiği takas operasyonu-
nun "Türkiye için büyük bir
diplomatik zafer" olduğunu
belirtti. Rasmussen, basına
yaptığı açıklamada, MİT'in
yönettiği takas operasyonunu
değerlendirdi. "Türkiye'nin
büyük bir diplomatik zaferi"
olarak nitelendirdiği operas-
yonun, Belarus ve Rusya'dan
çıkarılan 16 kişi için de iyi
bir gelişme olduğunu kay-
deden Rasmussen, Türki-
ye'nin diplomatik başarısını
tebrik etti. Rasmussen, ayrıca
takas operasyonunda Rus-
ya'ya gönderilenlerin sayısının

bu ülkeden gelenlerden az
olmasına dair memnuniyetini
dile getirdi. MİT, ABD, Al-
manya, Polonya, Slovenya,
Norveç, Rusya ve Belarus ce-
zaevlerinde bulunan 26 kişi-
nin karşılıklı değişimini içeren
son dönemin en geniş kap-
samlı takas operasyonuna
imza atmıştı. Operasyonda
takas edilenler arasında The
Wall Street Journal muhabiri
Evan Gershkovich, Amerikalı
eski deniz piyadesi Paul Whe-
lan, Almanya vatandaşı pa-
ralı asker Rico Krieger, Rus
muhalif İlya Yaşin ve Rusya
Federal Güvenlik Servisi Su-
bayı Vadim Krasikov yer alı-
yordu. lANKARA-AA

İsrail’in 302 gündür saldırılarını
sürdürdüğü Gazze’de can kaybı
39 BİN 550’YE ÇIKTI

Hamas Siyasi Büro Başkanı İsmail
Heniyye'nin büyük oğlu Abdusse-
lam Heniyye, yıkımlar ve işgale
rağmen mücadele etmekten vaz-
geçmeyeceklerini belirtti. İran'ın
başkenti Tahran'da suikasta uğrayan
İsmail Heniyye, Katar’ın başkenti
Doha'da kılınan cenaze töreninin
ardından toprağa verildi. Törenin
ardından Hamas yöneticileri ile ta-
ziyeleri kabul eden Abdusselam
Heniyye, AA muhabirine açıkla-
malarda bulundu. Filistin halkının
mücadelesinin durdurulamayaca-
ğını dile getiren oğul Heniyye, "Bu
cani siyonist düşmana mesajım,
yüzyılı aşkın süredir liderlerimize
yapılan bu saldırılar bizi durdura-
maz. Filistin halkının yürüyüşünü
ve devrimini durduramayacaksınız."
dedi. Zaferin yakın olduğunu ifade

eden Heniyye, "Halkımıza, Filistin
halkına, Gazze'deki halkımıza, Al-
lah'ın izniyle zaferin yakın oldu-
ğunu söylüyorum. Allah'ın izniyle
acılar sona erecek. Umuyoruz ki
bu üzerimizdeki kasvetli hava da-
ğılacaktır." ifadelerini kullandı. Ay-
rılığın zor olduğunu ancak bunun
"en hayırlı ayrılık" olduğunu vur-
gulayan Heniyye, şunları kaydetti:
"Filistin halkının önderi olan ba-
bama yönelik tüm çabalarınız için
Allah'a şükrediyorum, bu ayrılık
acısı anlamına geliyor ama biz
babamızın şehitlik mührüyle ken-
dimizi kutluyoruz. Babamın kanı
Gazzeli çocukların veya kişilerin
kanından daha kıymetli olmadığı
gibi bizim gözyaşlarımız da şehit
ailelerinin gözyaşlarından daha
kıymetli değildir. lDOHA-AA
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İsrail ordusunun Gazze
Şeridi'ne 7 Ekim 2023'ten
bu yana düzenlediği sal-
dırılarda hayatını kaybe-
denlerin sayısı 39 bin
550'ye yükseldi. Gaz-
ze'deki Filistin Sağlık Ba-
kanlığından yapılan açık-
lamada, İsrail'in Gazze
Şeridi'ne 302 gündür sür-
dürdüğü saldırılara iliş-
kin bilgi verildi. Açıkla-
mada, İsrail ordusunun
son 24 saatte Gazze'nin
çeşitli yerlerine düzen-
lediği saldırılarda 3 kat-
liam gerçekleştirdiği, sal-
dırılarda 31 Filistinlinin
daha hayatını kaybettiği,

62 Filistinlinin yaralan-
dığı belirtildi. İsrail'in 7
Ekim'den bu yana Gazze
Şeridi'ne düzenlediği sal-
dırılarda yaşamını yiti-
renlerin sayısının 39 bin
550'ye çıktığı aktarılan
açıklamada, yaralı sayı-
sının 91 bin 280'e yük-
seldiği kaydedildi. Açık-
lamada ayrıca hala enkaz
altında ve yol kenarla-
rında ölülerin bulunduğu
ancak İsrail güçlerinin
engellemesi nedeniyle
sağlık ekipleri ile sivil sa-
vunma görevlilerinin ce-
nazelere ulaşamadığı vur-
gulandı.  lGAZZE-AA

ABD, "İran tehdidi karşısında", İsrail
savunması için ilave savaş uçakla-
rının yanı sıra balistik füze savunma
kapasitesine sahip kruvazör ve des-
troyerler de gönderecek. ABD Sa-
vunma Bakanlığı, "İran kaynaklı
tehditler" karşısında İsrail'in güven-
liğine olan desteğini artırmak için
bölgeye ilave savaş uçakları ve ge-
miler göndereceklerini bildirdi. ABD
Savunma Bakanlığı Sözcü Yardımcısı
Sabrina Singh, Bakan Lloyd Aus-
tin'in, olası İran saldırısına ilişkin
İsrail'e ilave askeri destek göndermek
üzere talimat verdiğini açıkladı.
Buna göre Pentagon, "İran kaynaklı
tehditler" karşısında İsrail'in güven-
liğini artırmak amacıyla bölgedeki
Amerikan askeri varlığını güncel
duruma göre yeniden düzenleyecek.
Bu kapsamda Bakan Austin, İsrail'in
bölgesel güvenliğinin sağlanmasında
görev alan Amerikan askeri unsur-
larının sayısının artırılması ve böl-
geye ilave savaş uçakları ile savaş
gemileri gönderilmesi talimatını
verdi. ABD, halen bölgede görev
yapan USS Theodore Roosevelt
uçak gemisinin yerine USS Abraham
Lincoln uçak gemisini gönderecek.
Buna ilaveten balistik füze savunma
kapasitesine sahip ilave kruvazör
ve destroyerleri de bölgeye gönde-
recek Pentagon, aynı zamanda ka-
radan balistik füze savunma kabili-
yetlerini de artıracak. Bakan Austin
ayrıca, Orta Doğu'da görev yapacak
ilave savaş uçakları filosunu da İs-
rail'in savunması için bölgeye gön-
derecek. Öte yandan Pentagon'dan
yapılan yazılı açıklamaya göre, ABD
Savunma Bakanı Austin ile İsrailli
mevkidaşı Yoav Gallant, konuyla
ilgili telefon görüşmesi gerçekleştirdi.
Görüşmede, ABD'nin İsrail'in gü-
venliğine olan bağlılığının altını
çizen Austin, "İran ve onun uzantıları
kaynaklı tehditler" karşısında Tel
Aviv'e sarsılmaz şekilde destek ver-
meye devam edeceklerini vurguladı.
Austin, İsrail'in güvenliği söz konusu
olduğunda bölgedeki Amerikan as-
keri varlığında gerekli düzenlemeleri
ve ayarlamaları yapacaklarını ta-
ahhüt etti. Diğer yandan ABD'li Ba-
kan, Gallant'a, "Orta Doğu'da geri-
limin daha fazla tırmanmasının ka-
çınılmaz olmadığını" ve "bölgede
tansiyonun düşmesinin herkesin ya-
rarına olacağını", bunun için de
Gazze'de ateşkesin önemli olduğunu
belirtti. lWASHINGTON-AA
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Heniyye’nin oğlu Abdusselam, işgal
ve soykırıma rağmen mücadeleden
vazgeçmeyeceklerini söyledi

Irak Kürt Bölgesel Yönetimi
(IKBY) Başkanı Neçirvan Barzani,
merkezi hükümetle imzalanan
"Sincar Anlaşması"nın hayata
geçirilmesini ve terör örgütü
PKK ile diğer tüm "yasa dışı
grupların" Sincar’ı terk etmesini
istedi. Sincar katliamının 10. yıl
dönümü dolayısıyla Erbil'de dü-
zenlenen anma etkinliğinde ko-
nuşan Barzani, terör örgütü
PKK’nın Sincar’daki varlığıyla il-
gili değerlendirmede bulundu.
Yezidilerin normal yaşamlarına
dönmesi için Sincar Anlaşma-
sı'nın hayata geçirilmesi gerek-
tiğini belirten Barzani, "PKK ve

diğer tüm yasa dışı gruplar Sin-
car’ı terk etmelidir. Yezidiler
kendi idarelerini ele almalıdır.
Yezidilerin evlerine dönebilmesi
için Sincar yeniden inşa edil-
melidir, altyapısı yapılmalıdır, is-
tikrar ve huzur güvence altına
alınmalıdır." dedi. Sincar Anlaş-
ması'nın uygulanması ve bölge-
nin normalleşmesi için Irak mer-
kezi hükümetinin, IKBY hükü-
metiyle koordineli çalışılması
gerektiğini vurgulayan Barzani,
şöyle devam etti: "Yezidilerin,
grupların siyasi ajandalarının re-
hinesi haline gelmemesi için ça-
lışmalıyız. Sincarlılar kendi ida-

relerini ele almalı ve artık sınır
dışı güçlerin esirleri olmamalı.
Sincar’da asayişi ve yaşamı yeni-
den inşa etmemiz ve gelecek ümi-
dini sağlayabilmemiz için PKK ve
diğer tüm yasa dışı güçler Sin-
car’dan çıkmalıdır. Yezidilerin uğ-
radığı katliam tarihteki en vahşi
katliamlardan biri... Aradan 10
yıl geçmesine rağmen yaralar hala
kapanmadı. Suçluların cezasını
bulması için tüm imkanları sefer-
ber etmeliyiz. Soykırımın sonu-
cunu hafifletmek; Irak, IKBY ve
uluslararası kamuoyunun görevi-
dir. Kaybolan Yezidilerin de akıbeti
belirlenmelidir." lBAĞDAT-AA

azze'nin güne-
yindeki pazar-
larda sınırlı mik-

tarda da olsa bazı ürünler
bulunuyor ancak özellikle
yerinden edilen Filistinliler
alım güçleri düştüğü için bu
ürünlere erişemiyor. Kuzey-
deki pazarlarda ise et, meyve,
sebze gibi ürünlerde gerçek
bir kıtlık yaşanıyor. Bu pa-
zarlarda sadece un ve çeşitli
otlar bulunuyor. Gazze'deki
hükümetin medya ofisinin
verilerine göre, şu ana kadar
Gazze'de 35 Filistinli açlık
ve yetersiz beslenme nede-
niyle hayatını kaybetti.
Bütün Gazze aç

Han Yunus kentinde de
hayatta kalma mücadelesi ve-
ren Filistinliler, yıkılan evlerin
enkazı üzerinde kurulan aş-
evinin dağıttığı yemeklerden
alabilmek için uzun kuyruklar
oluşturuyor. Bunlardan biri
de 43 yaşındaki Semah Hindi.
"Evlerimiz yıkıldı, çocukları-
mız aç, gece yarısı kalkıp yi-
yecek bir şeyler arıyorlar
ama onlara verecek bir şeyi-
miz yok. Durum trajik, bütün
Gazze aç. Savaş öncesinde
Gazze kimseye muhtaç de-
ğildi, ne bir aşevine ne de

bir ülkeye." diyen Hindi, İs-
rail'in saldırılarının kendile-
rini aşevlerine mahkum et-
tiğini ifade etti. Gazze hal-
kının açlıktan öldüğünü söy-
leyen Hindi, "Dünya bu ger-
çek trajedi karşısında neyi
bekliyor? Dünya, savaşı dur-
durmayı ve İsrail'i dizginlemeyi
beceremiyor mu?" diye sordu.

Gazzeliler temel
insani ihtiyaçlarını
karşılayamıyor

Han Yunus'taki aşevinin yet-
kililerinden Muhammed Abdur-
rahman da 300 gün sonra geli-
nen noktada insanların çok zor
koşullarda yaşadığını ve yiyeceğe
olan ihtiyacın had safhada ol-

duğunu belirtti. İsrail saldırıları
sonucu büyük yıkıma uğrayan
Han Yunus'un batısındaki El-
Batn es-Semin Mahallesi sakinleri
için hayır sahiplerinin bağışlarıyla
yemek dağıttıklarını kaydeden
Abdurrahman, "Burada yıkılmış
bir mahalledeyiz. İsrail evleri ve
altyapıyı kullanılamaz hale ge-
tirdi. Burada hiç kimse yiyecek

ve su gibi temel insani ihtiyaç-
larını karşılayamıyor." dedi. Ab-
durrahman, İsrail'in sınır kapı-
larını kapatması ve abluka ne-
deniyle gıda maddeleri ve insani
yardımlarda büyük bir sıkıntı
yaşandığını, Filistinlilerin çoğu-
nun işini kaybetmesi nedeniyle
de alım gücünün sıfırlandığını
dile getirdi. lGAZZE-AA

İsrail'in ablukası ve sınır kapılarını kapatarak yardım girişlerini engellemesi nedeniyle Gazzeliler,
uzun süredir açlıkla mücadele ediyor. Özellikle yerinden edilenler insani yardımlara ihtiyaç duyuyor. 

İsrail’in saldırılarında 300 günü geride bırakan
GAZZELİLER AÇLIKLA MÜCADELE EDİYOR

FOTOĞRAF: AA
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IKBY Başkanı Barzani: PKK ve diğer tüm yasa dışı gruplar Sincar’ı terk etmeli
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mraniye Nevzat
Demir Tesisle-
ri’nde gerçek-

leştiren siyah-beyazlıların
antrenmanını Başkan Hasan
Arat, İkinci Başkan Hüseyin
Yücel ve Asbaşkanlar Onur
Göçmez ve Mete Vardar da
ziyaret etti. Başkan Arat ve
Hüseyin Yücel, basın men-
suplarına hem Süper Kupa
maçı hem de transfer çalış-
malarına ilişkin açıklama-
larda bulundu. Hasan Arat,
“Güzel bir sezon başlangıcı
olmasını temenni ediyoruz.
Nihayetinde bir maç oldu-
ğunu hiçbir zaman unutma-
mamız lazım. Sezonumuz
uzun.  Birçoğumuz kampı
uzaktan takip ettik. İyi bir
kamp dönemi geçirdik. Ho-
camız gerekli çalışmaları
yaptıktan sonra ihtiyaçlarını
da bize bildirdi. Bu çerçe-
vede gidecek oyuncularımız
da var. Bu işi doğası gereği
olması gereken. Çünkü 14
yabancı ve 1 de mavi kart
hakkımız var. Bunu en doğru
şekilde kullanmaya çalışı-
yoruz. Avrupa’da ve Türki-
ye’de birçok kulübe baktı-
ğınızda altyapısından en faz-
la birinci takımda oyuncu
bulunduran Beşiktaş olarak
görürsünüz. Bu hafta Paris
Saint-Germain ziyareti yap-
tım. Buradaki gençlerin ak-
tivitesinin farkındalar. Be-
şiktaş bundan dolayı gurur
duysun. Serdar Topraktepe
hocam, şimdi Veli Kavlak
hocam çalıştırıyor. Bunların
hepsi Samet Aybaba hoca-
mın verdiği elle gerçekleşti.
Bugüne kadar Transfer Ko-
mitesi’nin başkanı olarak

Hüseyin Yücel çok önemli
çalışmalar yaptı. Beşiktaş’ın
taraftarını heyecanlandıra-
cak, takımımızı kuvvetlen-
direcek çok önemli trans-
ferleri arkadaşlarımızla bir-
likte karar vererek yaptılar.
Biz Beşiktaş Jimnastik Ku-
lübü Yönetim Kurulu olarak
yeni sezonun tüm camiamı-
za hayırlı olmasını diliyoruz.
Güzel bir sezon geçmesini
umut ediyoruz. Yolumuz
açık, şansımız bol olsun. Al-
lah, Kartal’a bir zarar gör-
meden yoluna devam etme-
sini nasip etsin. Biz Beşiktaş
olarak çalışmalarımıza de-
vam edeceğiz. Çalışmaları-
mız sadece futbol takımı
çerçevesinde olmuyor. Te-

sisler açısından da mükem-
mel çalışmalar yaptığı Çağ-
layan Tugal arkadaşımız.
Hem stadın yenilenmesi ko-
nusunda hem buradaki sa-
haların toparlanması konu-
sunda Onur Göçmez ve Mete
Vardar’ın katkıları oldu. Biz
bir takımız. Bu takım çalış-
maya devam edecek. Bu ta-
kımın camiaya verdiği söz
var. Bu sözlerin arkasındayız.
İnşallah her şey iyi olur.
Allah bizi mahcup etmez”
ifadelerini kullandı.
“Transfer 
devam edecek”

Başkan Arat, transfer ça-
lışmalarının devam edece-
ğini de belirterek, “Hüseyin

Bey çalışmalarına devam
ediyor. Scout ekibimiz çok
ciddi çalışmalar yapıyor. Sa-
met hocam tüm hazırlıkla-
rını, Brad Friedel ile birlikte
yapılan çalışmaları Hüseyin
Bey’e sunuyorlar. Neticesinde
de hocayla birlikte karar ve-
riliyor. Burada hocanın ka-
rarları son derece önemli.
Bugün bir transferimizin
daha lisansı çıkacak inşallah.
Beşiktaş’ı çok isteyen oyun-
cular bizim için önemli.
Emirhan Topçu da bu spor-
culardan birisi. Annesi, ken-
disi Beşiktaş’ı çok istedi. Biz
de onları istedik. Hocamız
özellikle kendisini çok istedi.
Çalışmalarımız devam ede-
cek, iyi gideceğine inanıyo-

ruz” şeklinde konuştu.
“Yeni federasyonun
ilk sınavı olacak”

İbrahim Hacıosmanoğlu
başkanlığındaki yeni TFF yö-
netimiyle ilgili görüşlerini
aktaran siyah-beyazlı kulü-
bün başkanı, “Seçimlerin çok
adaylı olmasını biz her za-
man istemiştik. Oylarla se-
çilen başkana saygı göste-
rilmelidir. O başkan ve yö-
netim kurulu umarım Tür-
kiye için iyi şeyler yapacaktır.
Kendisiyle dün akşam da ko-
nuştum. Yurt dışında oldu-
ğum için bir gün önceden
haber verilen toplantıya ka-
tılamadım. Özellikle yarınki
maçla ilgili kamuoyuna
önemli mesajlar vermelerinin
faydalı olacağını düşündüm.
Ben her iki takım taraftarına
da son derecek sakin, spor-
cularını destekleyen bir or-
tam olmasını diliyorum. En
önemlisi de Türkiye’de her
zaman konuşulan hakem
meselesidir. Hakemlerimizin
de bu maçta adil bir yönetim
sergileyeceğinden şüphemiz
yoktur. Yeni federasyonun
ilk sınavı olacaktır. Bu sınavın
iyi geçeceğine inanıyorum”
diye konuştu. Takıma moral
ziyaretinde bulunduklarını
aktaran Hüseyin Yücel de,
“Hem kupa maçından önce
hem de yeni sezonla alakalı.
Eksiklerimizi biliyoruz, önü-
müzdeki günlerde bunları
tamamlayacağız. Çok ciddi
çalışmalar yapıyoruz. Brad
ve hocamızın da önderliğin-
de. İnşallah bomba gibi bir
Beşiktaş geliyor yeni sezona”
dedi. lİSTANBUL-İHA
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İttifak
Paris 2024 Olimpiyat
Oyunları'nda 10 metre ha-
valı tabanca karışık takım
mücadelesinde Şevval İlay-
da Tarhan ile Türkiye'ye
atıcılıktaki ilk madalyasını
kazandıran Yusuf Dikeç'in
90 yaşındaki annesi Hanife
Dikeç, oğluyla gurur du-
yuyor. Türkiye'ye havalı
tabanca karışık takım mü-
cadelesinde ilk olimpiyat
madalyasını kazandıran ve
atış tarzıyla büyük ilgi çe-
ken Dikeç'in memleketi
Kahramanmaraş'ın Göksun
ilçesinde sevinç yaşanıyor.
Milli sporcunun annesi Ha-
nife Dikeç, AA muhabirine,
oğlunun olimpiyat madal-
yasını kazanmasının mut-
luluğunu yaşadıklarını
söyledi. Yusuf Dikeç'in ya-
rışmalarını televizyondan
izlediğini anlatan Hanife
Dikeç, "Mutluyum, gurur-
luyum. Oğlum yarışma-
dan sonra aradı, telefonla
görüştük. Yaşlı olduğum
için çok konuşamadım.

Kızım konuştu. Vatan sağ
olsun, milletimiz var olsun
Yusuf ile gurur duyuyo-
rum." diye konuştu.
"Yarışmadaki gibi
sakindi"

Abla Yüksel Dikeç de
"Kardeşimin başarısından
dolayı sevinçliyiz, mutluyuz.
Altın madalyayı 2 puanla
kaçırdık fakat yine de gümüş
madalya kazandık. Altın ma-
dalyayı kazanamadığımız
için üzüldük." ifadelerini
kullandı. Milli sporcuyla ya-
rışmadan önce ve sonra te-
lefonla konuştuklarını an-
latan Yüksel Dikeç, "Hiç he-
yecanlı değildi, yarışmadaki
gibi sakindi. Televizyonda
izledik müsabakalarını ben
ondan daha çok heyecan-
lıydım. İnşallah Kahraman-
maraş'a gelmesini dört gözle
bekliyoruz. Gelince de be-
raber sevineceğiz." diye ko-
nuştu. Yüksel Dikeç, olim-
piyat madalyası getiren atı-
şındaki duruşuyla gündeme

gelen milli sporcunun "her
zaman rahat" biri olduğunu
sözlerine ekledi. Dikeç'in ai-
lesini evinde ziyaret eden
Göksun Belediye Başkanı
Selim Cüce ise milli spor-
cunun başarısıyla gurur
duyduklarını söyledi. Kah-
raman ve başarılı bir evlat
yetiştiren Hanife Dikeç'in
elini öpmek için ziyareti
gerçekleştirdiklerini aktaran
Selim Cüce, şöyle devam
etti: "Göksun Belediyesi ola-
rak Yusuf Dikeç'in adının
verileceği atış poligonu yap-
tırmak istiyoruz. Hemşeh-
rimiz Dikeç'in o duruşu bi-
zim için çok önemliydi. Biz
kendisiyle gurur duyduk.
Ülkemizi ve ilçemizi en iyi
şekilde temsil etti. Allah
böyle sporcularımızın sayı-
sını arttırsın. Gençlik ve
Spor Bakanlığımıza proje
hazırlayacağız ve en kısa
zamanda bir atış poligonu
yaptıracağız. Onun adını
burada yaşatacağız." 
lKAHRAMANMARAŞ-AA

Harun Erdenay yeniden
TBF’de görev yapacak
Türkiye Basketbol Federas-
yonu (TBF), mevcut başkan
Hidayet Türkoğlu'nun yeni-
den seçilmesi halinde Harun
Erdenay'ın başkan vekili ola-
rak yönetim kurulunda yer
alacağını duyurdu. Federas-
yondan yapılan açıklamada,
"Aktif oyunculuk kariyerinin
ardından A Milli Takım Me-
najerliği, Milli Takımlar Di-
rektörlüğü, TBF Asbaşkanlığı,
FIBA Yönetim Kurulu Üyeliği
ve son olarak da TBF Baş-
kanlığı gibi önemli görevlerde
bulunan Türk basketbolunun
efsane isimlerinden Harun
Erdenay, yeniden TBF aile-
sine katıldı." ifadeleri kulla-
nıldı. Harun Erdenay'ın,
ekimde yapılması planlanan
TBF Seçimli Genel Kuru-
lu'nda mevcut başkan Hida-
yet Türkoğlu'nun yeniden
seçilmesi halinde başkan ve-
kili olarak TBF Yönetim Ku-
rulu'nda yer alacağı belirtildi.
Açıklamada konuyla ilgili
görüşlerine yer verilen TBF
Başkanı Hidayet Türkoğlu,
"Öncelikle Türk basketbolu
için çok önemli ve değerli
bir isim olan Harun Erde-
nay'a bizleri kırmadığı ve
aramıza katıldığı için teşek-
kür ediyorum. Türk basket-
bolu yeni bir döneme giriyor.
Basketbol Gelişim Merke-
zi'nin yapımının tamamlan-

masıyla hızlı bir yükseliş dö-
nemi yaşamayı, basketbolu-
muzu yeniden Avrupa'nın,
hatta dünyanın en iyileri ara-
sına sokmayı hedefliyoruz.
Bu süreçte, basketbol camia-
sındaki saygın kişiliği ve tec-
rübesiyle çok büyük katkı-
larının olacağına inandığımız
için kendisine 'Yanımızda ol'
çağrısı yaptık, planlarımızı
anlattık. Bizi kırmayarak ara-
mıza katıldığı için teşekkür
ediyorum." değerlendirme-
sinde bulundu. Harun Er-
denay ise başkan Hidayet
Türkoğlu ile hem oyunculu-
ğunun hem de yöneticiliğinin
ilk yıllarında birlikte görev
aldığını belirterek, "Türk bas-
ketboluna sportif ve idari
gelişiminin yanı sıra muhte-
şem bir tesis kazandırdığı
için öncelikle kendisine ve
tüm paydaşlara teşekkür edi-
yorum. Benden de yeni dö-
nemde yanında olmamı is-
tedi ve yapabileceklerimizi
düşündüğümüzde bu bir-
liktelik kaçınılmaz hale gel-
di. Kendisine bu samimi
daveti için teşekkür ediyo-
rum. Türk basketbolunu
hak ettiği yerlere taşımak
için bugünden itibaren büyük
bir istekle yanında olacağımı
kıymetli spor camiasına du-
yuruyorum." yorumunu yap-
tı. lİSTANBUL-AA
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A Milli Kadın Voleybol Takımı
Paris 2024’te bugün
İtalya'yla karşılaşacak

Paris 2024 Olimpiyat Oyunları'nda yedinci
günün sonunda 13 altın, 9 gümüş ve 9 bronz
madalya kazanan Çin, ülkeler sıralamasında
liderliğini sürdürdü. Paris'te gerçekleştirilen
oyunların yedinci gününde 2 altın, 2 gümüş
ve 3 bronz madalya kazanan Çin, ilk basa-
maktaki yerini korudu. Ev sahibi Fransa ise
ABD'yi geçerek ikinci sıraya yerleşti. Fransa,
bugün yapılan oyunlarda 3 altın, 1 gümüş ve
5 bronz madalya kazanarak toplam madalya
sayısını 36'ya yükseltti. Yüzme branşındaki
başarısıyla dikkati çeken üçüncü sıradaki Avus-
tralya, günü 3 altın ve 1 bronzla tamamlayarak
toplamda 22 madalyaya ulaştı. Günü altın
madalya almadan kapatan ABD, toplamda
43 madalyayla oyunlarda en fazla madalya
kazanan ülke konumunda. 9 altın madalyası
bulunan ABD, ülkeler sıralamasında ikinci sı-
radan dördüncü sıraya geriledi. Oyunlarda
yedi gün sonunda 53 ülke madalya kazanırken,
Türkiye okçulukta bronz, atıcılıkta da gümüş
madalya alarak listede Kosova ve Ukrayna'yla
birlikte 40. sırada bulunuyor. lPARİS-AA

A Milli Kadın Voleybol Takımı, Paris 2024
Olimpiyat Oyunları C Grubu'ndaki son
maçını bugün İtalya ile oynayacak. Fransa'nın
başkenti Paris'teki South Paris Arena'da oy-
nanacak mücadele, TSİ 10.00'da başlayacak.
Milliler, ilk maçında Hollanda'yı 2-0 geriden
gelerek 3-2, ikinci müsabakasında da Do-
minik Cumhuriyeti'ni 3-1 yenmeyi başardı.
Oyunlarda çeyrek finale yükselmeyi garan-
tileyen ay-yıldızlılar, İtalya karşısında grup
liderliği için mücadele edecek. lPARİS-AA

Beşiktaş, Emirhan Topçu’yu
renklerine bağladı
Beşiktaş, 23 yaşındaki savunma oyuncusu
Emirhan Topçu'yu transfer ettiğini açıkladı.
Kulüpten yapılan açıklamada, "Kulübümüze
uzun yıllar boyunca önemli hizmetlerde
bulunacağına inandığımız Emirhan Topçu’ya
Beşiktaş ailesine 'hoş geldin' diyoruz."
denildi. Siyah-beyazlı oyuncu, ikinci başkan
Hüseyin Yücel ve yönetim kurulu üyesi
Kaan Şakul'un da katıldığı törende kendisini
Beşiktaşlı yapan sözleşmeye imza attı. Be-
şiktaş Kulübü, yeni transferini yayımladığı
bir video ile duyurdu. lİSTANBUL-AA

Paris 2024 Olimpiyat
Oyunlarının yedinci gününde
Çin, liderliğini sürdürdü
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Arat: “Güzel bir sezon başlangıcı
olmasını temenni ediyoruz”
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ültür Tarihçisi Yazar
Dursun Gürlek: “Bu
şehrin ağlayanı dahi

bahtiyardır. İstanbul mübarek bir
şehirdir, ne mutlu bize ki böyle
mübarek bir şehirde yaşamanın
manevi zevkini tadıyoruz” dedi. 

n M. Hülya Günay: Kıy-
metli Hocam; Osmanlıca ders-
leri, söyleşiler, kültürel faali-
yetler, gün herkese 24 saat
sizin bir gününüz nasıl geçer? 

n Dursun Gürlek: Başta
Osmanlıca dersi olmak üzere
yapmış olduğum bütün faali-
yetlerde beni teşvik eden bir
husus var; onun da adı yaptı-
ğım işi sevmektir. Evet; gör-
evimi, işimi, dersimi sevdiğim
için meşguliyetimin fazla olması
beni rahatsız etmiyor. Bir gü-
nüm çok yoğun geçiyor. Şah-
sıma ayıracağım vaktim yok
dersem doğruyu söylemiş olu-
rum. Sabahleyin evden çıkar
çıkmaz dersimle sohbetimle
zihnim sürekli meşgul oluyor. 

nM. Hülya Günay: Okuma
tutkunuz ilk nasıl başladı,
çocukluk yıllarınız öğrencilik
dönemlerinizi bizlerle paylaşır
mısınız? 

nDursun Gürlek: Çocuk-
luğum çok güzel ve ne-
şeli geçti. Evvela
ilkokul birinci sı-
nıfa kaydolma-
dan önce ben
okuma yaz-
mayı öğren-
m i ş t i m .
B e n d e n
önce okula
giden ma-
hallemizin
çocukların-
dan sorarak
efendim köy evi-
mizin duvarlarına
çizerek, o duvarlara
resimler yaparak, yazılar ya-
zarak normalde zaten okuma
yazmayı öğrenmiştim. Dolayı-
sıyla birinci sınıfta okuma yaz-
mayı hemen hemen sökmüştüm.
Hatta mahallemizin yaşlı insan-
ları okumam iyi olduğu için;
özellikle kış gecelerinde evlerine
davet ediyorlardı. Onlara halk
kitapları dediğimiz halkın kolay
anlaması için sade bir Türkçe
ile yazılan kitapları; mesela Hz.
Ali cenkleri, Battalgazi hikâyeleri,
Yunus Emre ilahileri, Köroğlu,
Karacaoğlan gibi şairlerin şiirleri,
Ahmediye, Muhammediye gibi
dini muhtevalı kitaplar okurdum.
Saatlerce okutur dinlerlerdi, hat-
ta o kadar heyecanla dinlerlerdi
ki Hz. Ali’nin savaşlarda yaptığı
kahramanlıkları onlara okurken
bazen gözyaşı döker, ağlarlardı.
O yaşlı insanların böyle heyecanlı
bir şekilde kitap okutturmaları
ve dinlemeleri benim de okuma

sevgimi ve okumaya olan
muhabbetimi artırdı. Dola-
yısıyla onlara şükran borç-
luyum. İlkokulu böyle bi-
tirdikten sonra tabii ki bende
İmam Hatip okuluna kay-
dolma arzusu vardı. Ailem
biraz muhalefet etti; “Evin
tek çocuğusun sen de oku-
maya gidersen bağ, bahçe,
tarla işlerine kim yardım
edecek.” Sırf bu noktadan yoksa
tabii ki okumamı istiyorlardı.
Ben direttim, bir sabah erkenden
kendi kendimi Tokat’a giderek
kayıt ettirdim. Daha işin baş-
langıcında böyle maceralı okuma
hayatımız oldu. O gün okumaya
karşı ilgim ne ise bugün de ay-
nıdır.  Eksilme olmamıştır; hatta
fazlalaşmıştır. Çünkü zaten di-
nimizin gereğidir. Efendimiz,
“İlim kadın erkek her Müslü-
mana farzdır ve beşikten mezara
kadardır” buyuruyorlar. Maalesef
bugün İslami kesim okumanın
ehemmiyetini ve Kuran’ın em-
rolunduğunu yeteri kadar idrak
etmiş değildir. Dolayısı ile nerede
kitap görsek, nerede bir okuyan
insan görsek, nerede bir kültürel
faaliyetle karşılaşsak biz mutlu
oluyoruz. Çünkü bu dünyaya

kitap medeniyetinin hü-
küm sürdüğü bir za-

manda gelmişiz.
Osmanlı medeni-
yeti aynı za-
manda bir ki-
tap medeniye-
tidir. Ve bütün
kitaplar; ki-
taplar kitabı
olan Kur’an-ı
Kerim’in daha

iyi anlaşılması
için yazılmıştır

dersek bir doğruyu
söylemiş oluruz. 
n M. Hülya Günay:

Tesirinde kaldığınız Hocalarınız
ve unutamadığınız hatıraları-
nızdan birini lütfeder misiniz? 

nDursun Gürlek: Tarihi,
edebiyatı, diğer bir takım dersleri
sevdiren hocalarımız oldu. İmam
Hatip okulunda tarih derslerini
sevdiren Cemal Bey Hocamız
vardı ki; dersini kuru bilgiler
vermek sureti ile değil anlattık-
larını bizzat kendisi yaşıyormuş
gibi anlatırdı, heyecanlanırdı,
espri yapardı, bazen öfkelenirdi.
Mesela II. Viyana Savaşı’nın ye-
nilgisini anlatırken Merzifonlu
Kara Mustafa Paşa’ya fena halde
öfkelenirdi. Yahut Mohaç Mey-
dan Muharebesi’ni anlatırken
Kanuni Sultan Süleyman ile bir-
likte sanki kendisi de savaş mey-
danında kılıç sallıyor gibi heye-
canlanırdı. Böyle olduğu için de
bize de tarihi sevdirdi. Dikkat
edilirse zaten böyle hocalar ile
okul bittikten sonra da ilişkiler

devam ediyor. Edebiyat dersini
de bir hocamız sevdirdi, diğer
derslerde de böyle hocalarımız
vardı. Zaten bana sorarsanız
hoca kimdir; dersi sevdirendir
dersi veren değil. Hakkı ile ve-
rebilmesi için dersi sevdirmesi
lazım. Üniversite hayatında da
Türk Dili Edebiyatı bölümünü
bitirdim. Eski Türk Edebiyatı
derslerine gelen Mehmet Ali
Tanyel hocamız
vardı; Behçet
Necatigil’in iyi
arkadaşı, rah-
metli Prof. Dr.
Mehmet Çavu-
şoğlu ile birlik-
te Zati Divânı
başta olmak
üzere birçok di-
vânı neşretmiş-
tir. Eski Türk
Edebiyatı uzma-
nı idi. Edebiyata
olan merakımızı
bunlar daha faz-
la tahrik ettiler. 

n M. Hülya Günay: Sizin
sohbetleriniz ilgi görüyor. Kürsü
ve Salon Müdavimleri yazıla-
rınızda hatiplikle ilgili nükteli
örnekler var. İyi bir hatip olmak
için çok çalışmak yeterli mi,
yaratılıştan gelen kabiliyetler
yaşam tarzının etkisi nedir?

n Dursun Gürlek: Bunu
iki türlü cevaplandırmam lazım.
Her insanın yaratılıştan gelen
bir kabiliyeti veya birkaç kabiliyeti
vardır.  Zamanla küllenmiştir
ama biraz deşelerseniz ortaya
çıkar. Hitabet meselesine güzel
konuşma meselesine gelince ben
buna çok dikkat ediyorum. Ho-
calarımızdan bazılarının tavsi-
yelerini tuttum. Tavsiyelerinden
biri şu idi mesela; beğendiğiniz
bir kitabı her gün beş dakika,
on dakika veya on beş dakika
sesli olarak okuyunuz. Ben bunu
uyguladım. Size garip gelecek
ama halen sesli kitap okuduğum
bir zaman dilimi vardır. Bu insa-
nın konuşmasının düzelmesinde
son derece etkili bir yöntemdir.
Ama Türkçesi güzel olan bir
kitap okuyacaksınız. Örnek ver-
memi isterseniz; Ahmet Hamdi
Tanpınar’ın Beş Şehri, Yahya Ke-

mal Beyatlı’nın Aziz İstanbul’u,
Nihat Sami Banarlı’nın Türkçenin
Sırları sadeleştirilmemiş kitapları
orijinal şekli ile sesli olarak ve
sürekli okursanız sizin de hita-
betiniz konuşmanız güzelleşir. 

nM. Hülya Günay: Efendim
bir okyanus olan edebiyat ve
tarihin henüz kıyısında olan
gençlere önerileriniz nelerdir? 

Henüz kıyısında ise yüzmeyi
öğrenmesi lazım.
Yüzmeyi öğren-
mekte biraz ce-
saret işidir. Ama
cesaretin çıtasını
fazla yükseltirse-
niz boğulma teh-
likesi vardır.
Onun için dik-
katli olmak la-
zım. Bir büyü-
ğümüzün dedi-
ği gibi yavaş ya-
vaş acele etmek
gerekiyor. Yani
böyle bir okya-
nusun kenarın-

da duranlar tedbirli olarak yüz-
meyi öğrensinler. Yani ilimleri
tasnif ederek, kısımlara ayıra-
rak, bölümlere ayırarak ve ilgi
alanına hangi ilim dalı giriyorsa
ondan başlayarak kendilerini
yetiştirsinler. Tarihçi mi olacak,
edebiyatçı mı, şair mi, araştır-
macı mı ilgi alanlarına göre
kendilerini ayarlasınlar. Ama
benim saham budur diğer ko-
nular beni ilgilendirmiyor da
demesinler. Soframızdaki ye-
meğin çeşitliliği ne kadar fazla
olursa o kadar zengin bir sofraya
oturmuş olmuş oluruz. Sofra
ne kadar zengin olursa olsun
ana yemek birdir. İşte bu ana
yemek uzmanlık alanımızdır.
Çeşitlilik iyidir. 

n M. Hülya Günay: Os-
manlı, İstanbul, Klasik Türk
Müziği ve Tasavvuf Müziği bir-
birinden ayrı düşünülemez
müzik ile ilgilenir misiniz? 

nDursun Gürlek: Müzik
ile sadece dinlemek sureti ile
ilgiliyim. Türk Sanat Musikisi’ni
çok severim. Radyom sadece
TRT Nağme’ye ayarlıdır. Mesela
çalışırken ses istemem müzik
dâhi olsa ama TRT Nağme’yi

çalışırken dâhi dinliyorum. Ama
bir çalgı aleti çalıyor musunuz
derseniz cevabım hayır olur. 

nM. Hülya Günay: Bir ya-
zarın kitabına başladığı an
sevgiliye kavuşma anı gibidir.
Son noktayı koyduğunuzda
o bitiş size ayrılık hissi veriyor
mu bu konudaki hissiyatla-
rınızı bize lütfeder misiniz? 

nDursun Gürlek: Ayrılık
hissi vermiyor, çünkü kitapla ay-
rılık birbiri ile çelişkili bir durum
ortaya çıkarıyor. Medeniyetimiz
kitap medeniyeti. Biz bu dünya-
daki Allah’ın bize verdiği hayatı
kitapla geçirmeye mecburuz, me-
muruz. Kitaplı bir hayat yaşarsak
öyle tahmin ediyorum ki öbür
dünyada da kitabımız sağ eli-
mizden verilecektir. 

n M. Hülya Günay: Daha
ziyade birilerine ulaştırma
heyecanı diyebiliriz… 

n Dursun Gürlek: Tabii
ki. 

n M. Hülya Günay: Kitap
çalışmaları esnasında eserinizi
destekleyecek materyalleri bul-
makta zorluk çektiğiniz dö-
nemler oluyor mu? 

n Dursun Gürlek: Çok
fazla zorluk çekmiyorum. Bu
bir övünme değildir, iftiharla
söylerim ki zengin bir kütüp-
hanem var. Kaynak olarak on-
ları kullanıyorum. Orada bu-
lamadığım kaynakları da İs-
tanbul bir kütüphaneler şehri-
dir; Beyazıt Devlet Kütüphanesi
başta olmak üzere benim ikinci
adresimdir kütüphaneler.
Eski kitapçılar, sahaflar…
Yani hayatımın yarısı
masa başında geçiyorsa
yarısı da kitapçıları, sa-
hafları, kütüphaneleri do-
laşarak geçiyor. Bu en az
kırk seneden beri devam
ediyor. 

nM. Hülya Günay: Siz
birçok gencin ulaşmayı he-
deflediği bir noktadasınız.
Bizlerin düşünemeyeceği
bulunduğumuz konumun
ötesi nedir, bundan sonrası
için hayalleriniz… 

n Dursun Gürlek: Gü-
nümüz gençlerinin dünkü me-
deniyetimizi iyi öğrenmelerini

istiyorum. Yüzeysel kalmasınlar
derinlere dalsınlar. Özellikle yakın
tarihimizi iyi öğrensinler. Yaşa-
dıkları zaman çok meşhur olan
öyle şairlerimiz, öyle yazarlarımız,
öyle bilim adamlarımız var ki
bugün maalesef onlar unutulmuş.
İşte bu unutulan değerleri yeni
yetişen gençlerimiz araştırsınlar,
incelesinler, öğrensinler ve bunları
kendilerinden sonra gelen nesil-
lere aktarsınlar. Mahir İz hocamız
vardır mesela; Osmanlıca dersi
vereceği zaman kendisine sorar-
lar: “Efendim bunun ücreti nedir,
ne kadar ücret ödeyeceğiz?” 

Cevabı, “Ücreti şudur, ben-
den Osmanlıca öğrenen bir ta-
lebe en az on kişiye öğretecek,
şartım bu yoksa bildiğiniz ma-
nada ücret istemiyorum.” 

Nesilden nesile devam et-
mesi için biz de bunu kendi-
mize prensip edinelim. Mahir
İz hocamız gibi, Muallim Cev-
det gibi, Ali Emiri Efendi gibi,
Babanzade Ahmet Naim gibi,
âlim, arif, mutasavvıf insanları
gelecek nesillere tanıtmayı
gençlerimize tavsiye ediyorum.
Ama önce kendilerinin tanıması
gerekiyor ki, etrafına ışık ver-
mesi için önce kendisinin ışık
olması gerekiyor. 

nM. Hülya Günay: İstanbul
ve kitapla geçen her vakitte mut-
lusunuz sanıyorum, mutluluk
desem ilk aklınıza ne gelir? 

n Dursun Gürlek: Tabii
ki değil kitap kâğıt görünce
bile mutlu oluyorum. O kadar
çok ki hangisini paylaşayım.
Efendim şu Osmanlıca dersle-
rinde talebelerimle karşı karşıya
gelmek beni en fazla mutlu
eden hususların başında geliyor. 

nM. Hülya Günay: Röpor-
tajımızın sonunda İstanbul
desem kelimelere sığması
mümkün değil belki ama sizin
için İstanbul’u özetleyen üç
kelime ne olurdu? 

n Dursun Gürlek: İstan-
bul’u özetleyecek üç kelimeyi
bana sorarsanız ben yine şehir
ismi ile cevap vereceğim. Mekke,
Medine, İstanbul. Peygamberi-
miz Mekke’de dünyayı şeref-
lendirdi, Medine’de ahireti şe-
reflendirdi, en sevdiği sahabesini
de İstanbul’a gönderdi. Dolayısı
ile İstanbul da Mekke, Medine,
Kudüs gibi mukaddes bir şehir-
dir. Nitekim Necip Fazıl, Yahya
Kemal gibi şairlerimiz Mehmet
Akif gibi şairlerimiz aynı za-
manda birer İstanbul şairidir. 

“Ana gibi yar bulunmaz İstan-
bul gibi diyar, güleni şöyle dursun,
ağlayanı bahtiyar” diyor Üstat.
Evet, bu şehrin ağlayanı dahi
bahtiyardır. İstanbul mübarek bir
şehirdir, ne mutlu bize ki böyle
mübarek bir şehirde yaşamanın
manevi zevkini tadıyoruz. 
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Kültür tarihçisi, yazar Dursun Gürlek ile çocukluk
yıllarından başladık, okuma tutkusunu, tesirinde

kaldığı hocalarını, gençlere tavsiyelerini konuştuk. Bir
İstanbul beyefendisi olan Kıymetli Dursun Gürlek

hocamız ile öznesinde tarih, edebiyat, kültür ve tabii
ki İstanbul olan röportajımızı siz değerli

okurlarımızın ilgilerine sunuyoruz:

MÜZEYYEN 
HÜLYA GÜNAY

K

Dursun Gürlek: “Osmanlı medeniyeti
aynı zamanda bir kitap medeniyetidir”

Dursun
Gürlek

Müzeyyen
Hülya
Günay
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